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ARALIK 2023  •  Sayı 240 Fiyatı 20.00 TL

BU ‘YOL KAZALARI’NDAN
KURTULMALIYIZ
n ATİLA BARTIN

FUTBOL’UN sONU MU?
n FERRUH TANAY

BİLGİsİ OLANIN YETKİsİ YOK,
YETKİsİ OLANIN BİLGİsİ YOK

n HARUN ATA

DÜ#NYANIN EN İYİ KADIN
vOLEYBOL LİGİ
n AsLI DURU

FRED FARKI,
TADIC UsTALIĞI

n BÜLENT ARsLAN

İsMAİL HOCANIN KADERİ
ARALIK AYI

n DENİZ DERİNsU

100. YIL vE 10 KAsIM
n CENGİZ TOKGÖZ

KARA KAsIM'DAN
AYDINLIK FENERBAHÇE'YE

n TANsU sARI

AZİZ YILDIRIM
n FAİK GENÇ

DANİMARKA FACİAsI
n TUNA ATAKAN

FRED’Lİ
FENERBAHÇE ÇOK

FARKLI
n YALÇIN TÜRK
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Gücünü Ar-Ge, endüstri 4.0 otomasyonları, dijitalleşme
ve sürdürülebilirlikten alan GREEN Chemicals® olarak
liderlik ruhumuz,  bütünlük, inovasyona olan inancımız
ve çözüm odaklı yaklaşımımızla sunduğumuz
hizmetler ve ürünlerle kaynakların etkin
kullanılmasına vesile olarak ülkemiz ve dünyamız
için katma değer yaratmaktır.için katma değer yaratmaktır.

Türkiye’nin, alanında en
önemli Ar-Ge merkezleri
arasındadır.

GREEN Chemicals® ailesi olarak hedefimiz ve beklentimiz; 
yapılan Ar-Ge çalışmalarının ülkemize ekonomimizde 
katma değer yaratacak, uluslararası pazarda rekabet 
gücümüzü artıracak ileri teknoloji içeren ürünler olarak 
dönmesidir.

www.green-chemicals.com
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Spor Aden’de Başlar

YETİŞKİNLER VE ÇOCUKLAR İÇİN AYRI 

PROGRAMLAR UYGULANMAKTADIR.

Hobi Grubu            Özel Dersler

Grup Dersleri        Performans Eğitimi

Yetişkinler İçin Özel Ders

Yaz Okulu

Kış Okulu

ADEN TENİS AKADEMİ KURULUŞUDUR

@adentenisakademi adentenisakademi www.adentenisakademi.com

Feneryolu Mah. Fahir Acar Bey Sok.
No:4 Kadıköy-İSTANBUL

Fenerbahçe 

Üyeleri

tesislerimizden

%10 indirimle 

yararlanabilirler
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2023 ARALIK GÜNDEMSüper Fener

Sezona her iki kulvara da iyi başlayan Fenerbahçe, yine
bir yol kazası yaşayarak şok yaşadı ve yaşattı.
Geçtiğimiz yıl da sezona çok iyi başlayan Fenerbahçe,

Dünya Kupası arasından sonra yine bir düşüş yaşayarak
ligi 2. Sırada bitirmişti.  O zamanki rakibi yine GS şampi-
yon olmuştu.

Takımda yaşanan sakatlıklar neden çok uzun sürü-
yor?, geri dönüşlerde sıkıntılar had safhada. Bu durum
takım kurmakta zorluklar yaşatıyor. Yönetim, teknik kadro
bu olumsuzlukların yol açtığı nedenleri görmüyorlar mı? 

Hep hakemler hep federasyon, bu odak noktasından
çıkmalıyız. 

Sezon başladığında ilk 8-9 haftada özlenen Fener-
bahçe geri geldi dedik. Koltuklarımızda rahat oturup maç-
lar izledik, hakemleri de rakip ile birlikte yendik. Mesele
bu kadar basit.

Hakemlere ve
federasyona aşırı
tepki gösteren Baş-
kan Ali Koç 90 gün
hak mahrumiyeti ce-
zası aldı, gerek var
mıydı? Hakemlerin
yanlı tutumlarını
hemen hemen her
maçta görüyoruz,
değişen bir şey olu-
yor mu? Kendileri
çalıp kendileri oy-
nuyor.

Sivas maçında
rakip takımın sert fa-
ulleri hep es geçildi,
niyet Fenerbahçe’ye
puan kaybettirmekti.

Danimarka’da bir
köy takımı olan
Nordsjaelland’a 6-1
gibi utanç dolu bir
skorla mağlup olmak
kimin suçu? yönetim

bunun hesabını gerektiği gibi sorgulayamadı. Liderlik ko-
numundan 3. sıraya gerilerken, gruptan çıkmayı da riske
ettik. Kendi sahamızda Spartak Trnava takımını mutlaka
yenmemiz gerekiyor. Aksini düşünmek dahi istemiyo-
rum. 

Daha yolun yarısında bile değiliz, lig daha çok uzun
maraton. Şapkamızı önümüze koyup biz nerelerde hata
yapıyoruz diyerek öz eleştiri yapmalıyız. Umarım bu kötü
mağlubiyetten İsmail Kartal ders çıkarır takım kurulu-
munda aklını ve bilgisini kullanır.

Bu olumsuz hezimetten sonra gözler kendi sahamızda
oynanan Sivasspor maçına çevrildi. Burada alınacak kötü
sonuç gidişatı değiştirip farklı durumlara sebep olabilirdi.
Herkes istim üstündeydi. Allahtan Sivasspor takımına
atılan her golde İsmail hoca ile birlikte taraftarları-

mızda rahatladı.
Maçın 17. dakika-
sına kadar saha ke-
narında düşünceli
olarak izlediğim
Kartal, daha sonra
atılan gollerle elle-
rini havaya kaldırıp
bir o yana, bir bu
yana koşarak
adeta show yaptı.

Neticede lig so-
nunda şampiyon-
luk kupasını
kaldıran Fener-
bahçe olur.

Değerli Fener-
bahçeliler yeni yı-
lınızı şimdiden
kutlar sağlıklar di-
lerim.

BU ‘YOL KAZALARI’NDAN 
KURTULMALIYIZ

ALİ CANATİLA BARTIN
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6
Fenerbahçe yaşadığı zincir-

leme sakatlıkların ardından 2
Avrupa, bir lig maçını kaybetti.

Adanademirspor maçı berabere
bitti.   Omurganın önemli isimleri
ciddi sakatlıklar yaşadığında, şam-
piyonluk özlemiyle yanan tutuşan
Fenerbahçe' yi bu kadar etkilemesi
bana göre normal değil. Çünkü
Sarı - Lacivertli ekip geniş ve kali-
teli bir oyuncu gurubuna sahip. Artı
19 maçlık bir galibiyet serisi yaka-
lamış bir kadro. Böylesine keskin
düşüşler olmamalıydı. Mesela
Nordsjaelland' a 6 - 1 yenilmek
kabul edilemez. Şayet Fener-
bahçe bu maça iyi planlanmış de-
fans kurgusuyla çıkmış olsaydı, en
kötü 1 puan alıp dönerdi. Ama
maalesf neredeyse rakibin her
atağı gol oldu.

3 yenilgi ve 1 beraberlik asla
geçiştirilmemeliydi. Teknik kadro,
oyuncu grubu ve Başkan Ali

Koç, bu süreci masaya yatırıp de-
taylı konuşmalıydı. Ancak ne-
dense bu yapılmadı.

Fenerbahçe ligde son iki ma-
çını kazanarak yeni bir serinin
sinyalini verdi. Karagümrük
maçı çok sıkıntılı geçti.  İyi
oyun olarakta Fenerbahçe
zorlandı.

Sivasspor mücade-
lesinde Fred'li bir Fe-
nerbahçe vardı. İlk 15
dakika da müthiş bir
tempo oldu. Sa-
vunma öne çıktı.
İkinci bölgeden
toplar çabuk
forvete taşındı.
Rakip defans
baskıyı nede-
niyle çık-

FRED’Lİ 
FENERBAHÇE ÇOK FARKLI

ALİ CANYALÇIN TÜRK

ARALIK 2023YORUM Süper Fener
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2023 ARALIK YORUMSüper Fener

makta zorlandı.  Bunun sonucu Fe-
nerbahçe Fred , Tadiç, Szymanski
organizasyonunda 3 pasla golü
buldu.

Fred'li Fenerbahçe'nin farklı ol-
duğu tescillendi. Fenerbahçe karşı-
laşmayı 4 - 1 kazandı. Belirli
bölümlerde  Savunma hataları, top
kayıpları, pas trafiğinde aksaklıklar
oldu. Ama Fenerbahçe'nin tekrar
iyiye doğru çıkışa geçtiğini gördük.

İsmail Kartal camiada seviliyor.
Ancak zamanında müdahale konu-
sunda eleltiriliyor.  Sıvasspor maçı-
nın ikinci yarısında Crespo
sakatlandı. Sedye istendi. Sonra
portekizli sekerek devam etti. 5 da-
kika sonra Crespo yere oturdu. Sa-
hada müdahale derken oyundan
alındı.

Crespo ilk darbeden sonra oyna-
rım diyebilir. Ama sekerek koşan bir
oyuncuyu sahada tutmanın mantı-
ğını anlamadım. Crespo' nun hata-
sından maç 2-2 ye gelseydi ne
olurdu. Fenerbahçe teknik direktörü
bence kararlarını çabuk vermek zo-
runda. İsmail hocam al Crespo'
yu kenara sende ra-
hatla , tribünlerde.

Değişiklikler
için de 65-
70'leri bek-
leme…
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Orta ve ileri yaş Fenerbahçeliler,
geçmişi hatırladıklarında, nords-
jaelland karşısında alınan hezi-

met yenilgi gibi sonuçlar sonrası
yaşananları anımsarlar. Böyle skorlar
sonrası, özellikle Ali Şen zamanında fatura kesilir, ya tek-
nik adam değişikliğine gidilir, ya da bazı futbolcuların ipi
çekilirdi.

aziz yıldırım döne-
minde de benzer kararlar
yaşanmıştı.  

Danimarka‘da yaşa-
nan 6-1’lik yenilgi son-
rası, Fenerbahçe
başkanı ali koç, futbol-
cuları ile buluşmasında
alınan yenilginin kendile-
rine yakışmadığını, telafi
edileceğine inandığını
söylemekte yetindi.

Ardından sivasspor
karşısında alınan 4-1’lik
galibiyetle bir teselli ya-
şandı.

Fenerbahçe kasım
ayında oynadığı üç lig
maçında tek galibiyet
aldı. Nordsjaelland maçı
malum. Aralık ayında ise
bir Beşiktaş, iki de Gala-
tasaray sınavı sırada…

Gözler elbette önce-
likle İsmail Kartal’da ola-
cak…

İsmail hoca fikstür avantajıyla lige süper bir giriş yaptı.
Elindeki kadro da eksiksiz oynayınca süreç sorunsuz geçti.

Elbette bir takımın üç stoperinin birden sakatlanması
büyük şansızlık. Ancak buna bir türlü çözüm bulunamadı,
Fred’in eksikliği dolmadı, kasım ayı tatsız geçti.

Sezon başında herkes montella’yı beklerken Ali baş-
kan son virajda İsmail kartal’ı seçti.

Şimdi o İsmail hoca aralık ayında çok ciddi bir sınav
verecek. Büyük maçları, büyük virajlara dönmek teknik

adamlara ‘Büyük hoca’ sıfatını getirir.
Kendisine verilen kadronun değe-

rini kuşkusuz herkes kadar İsmail
hoca da biliyor. Hatta o kadronun
neden Jorge Jesus’a verilmediğini

tartışanlar da oldu.
Tüm söylentilere nokta koymak İsmail Kartal’ın

elinde…
Ancak verdiği bazı ka-

rarlar şaşırtıyor. Örneğin
Danimarka’da genç yusuf
ile İsmail’i savunmanın gö-
beğinde oynatmak gibi.
Böyle bir maçı kaldıracak
ikili miydi, çok tartışılır.
Oyuncu değişikliklerinde
nedense hep 70’leri bekle-
mesi şaşırtıyor. Teknik he-
yetini kendi seçti,
sakatların geç dönmesin-
den de bu durumda o so-
rumlu.

Benzer söylenecek çok
şey var ama zamanı değil.
Samandıra’da sezon ba-
şında yarattığı huzurlu
ortam da onun eseri, şimdi
onu yeniden sağlayıp düş-
tüğü yerden kalkmayı ba-
şarmalı ki mırıldanmalar
sona ersin.

Bu ay derbiler istenildiği
gibi sona ermezse devre
arasında hareketli günler

yaşanabilir. 
Hakemlerin adeta meydan okurcasına Fenerbahçe’ye

karşı tutumları sürüyor, bunla Ali Koç başkan mücadele et-
meye çalışıyor. Ancak takım bocalarsa, bu mücadele de
sonuçsuz kalır. TFF ve MHK karşısında güçlü olmanın
birincil koşulu, sahada güçlü bir takım.

Kısacası kışın en zor ayı, Fenerbahçe için çok sıcak
geçecek gibi

ARALIK 2023GÜNDEM Süper Fener

8

ALİ CAN
DENİZ DERİNSU

İsmaİl hocanın kaderİ 
aralık ayı 
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n Mehmet Bey bizlere vakit ayır-
dığınız için teşekkür ediyorum.
Öncelikle  nasıl Fenerbahçeli ol-
dunuzu öğrenmek isteriz.  
n 1956 yılında Trabzon’dan İstan-
bul’a geldim. 16 yaşındaydım, arka-
daşlarım beni Fenerbahçe
maçlarının oynandığı Mithatpaşa
Stadı’na götürüyorlardı, hatta bazen
kapılar kapandığında elektrik direk-
lerine tırmanarak stada girerdik.
Bazen de radyodan dinlerdik. Fener-
bahçe’nin İstanbul da oynadığı maç-
larda stada giderdik, hiç
kaçırmazdık. İdareci olduktan sonra

maçları protokol tribünden izlerdim,
bu şekilde Fenerbahçe bizde iz bı-
raktı.

Rıdvan alınıRken, 
veRilmesi geReken peşin 
paRaYı kaRşıladım

n Yöneticilik döneminde yaşadık-
larınız nelerdir? 
n Benim yöneticilik dönemimde en
önemli husus Rıdvan Dilmen’in
transfer olayıydı. Daha önce Rıdvan
Galatasaraylı yönetici Ergun Gür-
soy ile 125.000 TL ye anlaşmıştı. O
zaman bizim menajerimiz eski fut-

bolcumuz Ercan Aktuna, beni ara-
yarak “Biz Rıdvan’ı 150.000 TL ve-
rirsek alabiliriz” dedi. 

Ben de “Tamam al gel” dedim.
O dönem de Tahsin Kaya başkanı-
mızdı. Onun yazıhanesinde buluştuk
orada peşinat üzerinde uzun pazar-
lıklar yaparak anlaştık. Rıdvan alınır-
ken verilmesi gereken peşin 25.000
TL’yi ben karşıladım ve Rıdvan’ı
bağladık. 

Transfer dönemine birkaç gün
vardı Rıdvan’ı Bodrum’a tatile gön-
derdik ara transferde başka kulübe
gitmemesi için gözden uzak kalsın

Mehmet Sadıkoğlu

55 yıllık Fenerbahçe üyesi olan ve aynı zamanda 1986-87 Sezonunda Fenerbahçe Spor Kulübü’nde yönetici
olarak görev yapmış, Anadolu Yakası’nın 60 yıllık mazisiyle güvenilir müteahhiti olan 

Mehmet Sadıkoğlu ile Fenerbahçe’yi geçmişiyle günümüzle konuştuk...

“Bu gidişle şampiyonluk zor”

ARALIK 2023RÖPORTAJ Süper Fener
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diye, o zaman bu işler öyleydi.
Transfer dönemi başlayınca muka-
vele imzaladık. 

Fakat ne hikmettir Rıdvan bizim
dönemimizde doğru dürüst oyna-
madı, sürekli sakatlıklar yaşadı. Bo-
lu’da çok önemli bir maçımız vardı ilk
yarının ortalarında sakatlanıp çıktı.
Biz ondan çok yüksek performans
bekliyorduk. O dönemde takım dok-
toru Erol Turhan’dı. Rahmetli
Semih Bayülken “Fut-
bolcu idarecinin üstüne
çıktı” demişti. Doktor
futbolcunun isteği
d o ğ r u l t u s u n d a
rapor vermez ise
veya konuşmazsa,
futbolcu ile ters dü-
şüyor yönetim de
onun biletini kesiyor
onun biletini kesiyor ve
kısa zamanda gidiyordu.

Bizden sonra Veselino-
viç döneminde

iyi bir kadro kuruldu, Rıdvan o sezon
çok güzel futbol oynadı, Fener-
bahçe, tarihinin en önemli dönemle-
rinden birini yaşadı. 103 gollü
şampiyonluk   o dönemde yaşan-
mıştı.

Bizim Yaptığımız salon 
hala kullanımdadıR 

n Sizin Fenerbahçe’ye kazandırdı-
ğınız çok önemli bir tesis var.

Dereağzı’ndaki spor sa-
lonu. Nasıl yapmıştı-

nız anlatır mısınız?
n Yöneticilik döne-
minde Semih Baba
beni çağırarak “De-
reağzı’nda bulu-
nan basket spor

salonunu sen ya-
pacaksın” dedi. 

Biz de inşaata başladık. Semih baba
hasta olduğu halde her sabah uğra-
yarak çalışmalarımızı takip ederdi,
bu salonun yapılmasında en büyük
gayreti o göstermiştir. Bizim yaptığı-
mız salon hala kullanımdadır yeni
yetişen basketbolcularımıza hayırlı
uğurlu olsun. 

ali koç Bana göRe 
BaşaRısızdıR 
Fenerbahçe tarihinde güzel şey-

ler yaşandı Aziz Yıldırım ilk defa
hem futbolcu hem tesis olarak Fe-
nerbahçe’ye çok şeyler kazandırdı.
Rakiplerine bütün branşlarda fark
attı. O dönemde olan gruplara da
farklı bir tutum sergileyerek onları bi-
tirdi.

n RÖPORTAJ: ATİLA BARTIN

2023 ARALIK RÖPORTAJSüper Fener

Sahamızda oynadığımız
derbi maçlarına hep 1-0 önde

başlardık. Ama artık 
bu rakipler geliyor kendi 
sahamızda yeniyorlar.

Bunlar bizim alışık 
olduğumuz durumlar değil. 
Bu gidişle şampiyonluk zor

ama inşallah şampiyon oluruz.

ı
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Sonrada Ali Koç
kazanarak başkan
oldu. Başkanlığını 6.
senesinde ve Fener-
bahçe hiç şampiyon
olamadı. Eskiden bu
kadar süre şampiyon
yapamayan yönetim-
ler makbul olmazdı.
Başarılar şampiyon-
luk olursa devamlılık
arz ederdi, aksinde
başarısız sayılırdı.

Ali Koç bana göre
başarısızdır kulübü
bir öncesinden daha
çok borca sokmuştur
ve futbolda başarı
yoktur. Kulüpler Birliği
Başkanlığının Fener-
bahçe’ye hiç faydası
olmaz herkes ile kav-
galı olup bu kadar
ceza alması da doğru
değildir.

Biz GS ile olsun BJK ile olsun
kendi sahamızda oynadığımız maç-
larda hep 1-0 önde başlardık. Ama
artık bu rakipler geliyor Trabzonspor
dahil bizi kendi sahamızda yeniyor-
lar. Bunlar bizim alışık olduğumuz
durumlar değil. Bu gidişle şampiyon-
luk zor ama inşallah şampiyon olu-
ruz.
n İş konusunda Anadolu yakası-
nın en köklü inşaat firması olarak
neler söylersiniz?
n Ben bu sektöre sıfırdan başladım.
İki ağabeyim vardı büyüğü Ömer
Abim rahmetli oldu, diğeri Nurettin
Abim ile birlikte başladık. İlk inşaatı-
mızı Kadıköy, Kızıltoprak Ihlamur
Sokak’ta yaptık. Bir müddet sonra
ayrı olarak çalışmaya başladık. Ay-
rıldıktan sonra ben 100 üzerinde
apartman yaptım. Yıllar geçti 40 yıl
önce yaptığımız binaların tekrar ya-
pılması için bize müracaatlar var.
Bizler de en önemli konu bakım ve
servistir biz yaptıklarımızın hep arka-
sındayız.

Babadan Fenerbahçeli Mehmet
Sadıkoğlu’nun oğlu olan mustafa
sadıkoğlu, Türkiye’de bulunan
hakemler için sorduğumuz soru-
lara cevap verdi.    

n Fenerbahçe’nin başarısız ol-
ması için birtakım güçlerin çaba
sarfettiğini düşünüyor musunuz?
n Sürekli konuştuğumuz konu ha-
kemlerin Fenerbahçe aleyhine GS
lehine verdiği kararlar.  Ha-
kemlerin nasıl yönlendiril-
diği. Burada iki maçı
örnek vererek düşün-
celerimin doğrulu-
ğunu paylaşacağım.
Birinci maç Fener-
bahçe Hatayspor
maçı. Bu maçta Fe-
nerbahçe 4-0 öndeyken
4-2 biten maç ’ta iki skan-
dal hata var bu siyah beyaz
dedikleri gibi bir hata değil, futbol
kuralları içinde olmaması gereken
hatalar. Bir tanesi rakip takım oyun-

cusu Ferdi’ye sert bir faul yapıyor,
Hatayspor atağı devam edip top
auta çıkıyor. Bu sırada Ferdi yerde
yatıyor tedavisi devam ederken Ha-
taylı futbolcuya bu müdahalesinden
dolayı sarı kart gösteriyor. Buradaki
skandal hata faul yapan futbolcuya
sarı kart gösterip oyunu faul ile değil
aut ile başlatması. İkinci hata Fener-
bahçe’nin penaltı kazanmasında
yan hakem Kemal yılmaz uyardı orta
hakem Volkan Bayarslan penaltıyı

verdi. O sırada var devreye girdi
penaltıyı ofsayt gerekçesiyle

iptal etti. Tüm hakem ca-
miası ve yorumcuların
penaltı olarak nitelen-
dirdikleri penaltı of-
sayt olarak
geçiştirildi. Burada 3
var hakemi her iki po-

zisyonda da skandal
hata yaptılar. Hatta

penaltı diye uyaran
Kemal Yılmaz’a sen neden

karışıyorsun diye 3 maç vermiyor-
sun, cezalandırıyorsun bu hakemde
kariyerini bitirip istifa ediyor. Ofsayt

ARALIK 2023RÖPORTAJ Süper Fener

Üç Kuşak Bir Arada
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skandalına penaltı diyen Volkan Ba-
yarslan’a 2 maç ceza verirken İki
skandal hata yapan 3 var hakemine
de sadece iki maç ceza veriyorsun.

FederASyon hAKeMler 
eliyle FenerBAhçe’ye 
operASyon çeKtiği AşiKâr 
olArAK MeydAndA
Fenerbahçe Adanaspor maçında

taammüden adam öldürmeye teşeb-
büs edilen pozisyonda Ooster-
wolde’nin gırtlağına sarılarak yere
indirilmesine net 2 kırmızı kart veril-
memesi de tam bir skandal. O maçta
bulunan görevli 7 hakemde bu po-
zisyonu görmedi ama maçı izleyen
milyonlar gördü. Suat Aslanboğa
hafta sonu maç verilmemiş onun dı-
şında olan 6 hakeme hem cumartesi
hem pazar günü maç verilmiş. Yani
Fenerbahçe lehine maç yöneten ha-
kemleri cezalandırıyor, GS lehinde
hata yapan hakemleri ödüllendiri-
yor. Netice olarak federasyon ha-
kemler eliyle Fenerbahçe’ye
operasyon çektiği aşikâr olarak
meydandadır. 

Fenerbahçe güzel oynayarak
hakemi de federasyonu da yene-
rek şampiyon olmalı başka çıkış
yolu göremiyorum.
n Fenerbahçe Avrupa da başa-
rılı mı? 
n Bahis şirketleri ve resmî ku-
rumların kupada şampiyonluk
adaylarına baktığınızda birinci sı-
rada Fenerbahçe ikinci sırada
Aston Villa var. Fenerbahçe’nin
şu anki 11 yeterli değil devre
arasında yapılacak transferler-
den biri orta saha ve stoper
alınması lazım. Forvette Bats-
huayi daha yoğun kullanıp
hazır tutulmalı, yapılacak nokta
transferlerle Fenerbahçe Av-
rupa da başarılı olacaktır.

Üçüncü kuşak Sadıkoğulları’ndan
Mustafa Sadıkoğlu’nun oğlu 
Fenerbahçe kongre üyesi
Burak sadıkoğlu da 
sohbetimize katıldı.

n Sizin aile ağırlıklı olarak Fener-
bahçeli peki Fenerbahçeli olmak
nasıl bir duygu?
n Fenerbahçe benim hayatımın bir
parçası Fenerbahçeli bir ailenin ço-
cuğuyum doğduğumda odamın
rengi bile sarı-Lacivertmiş. Annem
Galatasaraylı beni de GS lı yapmak
için çok uğraşsa da babam beni
bütün maçlara götürerek Fenerbah-
çeli yaptı.
n Sizler inşaat sektörünün öncü
firmalarından birisiniz. 3. Jeneras-
yon kuşağı olarak bu konuda
neler yapıyorsunuz?
n Bizler 60 yıllık mazisi olan, Ana-
dolu yakası Kadıköy bölgesinde kat
karşılığı inşaat yapan bir firmayız.
120’nin üzerinde konut inşa ettik, şu
an Fenerbahçe Göztepe bölgesinde
6 aktif inşaatımız var. Dedem Meh-
met Sadıkoğlu,
Babam Mustafa
Sadıkoğlu ve
ben birlikte
ç a l ı ş ı y o -
ruz. Yeni
nesil çalış-
m a l a r ı -
m ı z d a
öncelik es-
tetik ve gör-
selliği öne
çıkararak sektörde
yenilikçi olmaya çalışıyoruz. Ben her
sene yurt dışında yapılan inşaat fu-
arlarına katılarak orada gördüğüm
ürünleri kendi inşaatımıza entegre
etmeye çalışırım. Dedemden ve ba-
bamdan aldığım bayrağı daha iler-
lere taşımaya çalışıyorum.

Fenerbahçe güzel oynayarak 
hakemi de federasyonu da 

yenerek şampiyon olmalı 
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Yıllar önce futbolcu Neymar
PSG’ye anormal bir bedelle
transfer olunca “Bu iş artık

futbolun sonunu getiriyor” de-
miştim. Takımdaki diğer futbolcular
futbol dahi oynamazlar “Al sen
oyna derler” demiştim. Ancak bu
fahiş ücretler artarak devam etti.

Hayretlerle izledim. Ben şahsen fut-
bolcular arasında bu kadar büyük
fark olduğuna inanmayanlardanım.
Takım oyunu hep öne çıkar diye
düşündüm. Takım oyununda çok
para harcayarak futbolcu transfer
etmek yerine o ülkeyi küçümseme-
yen ve doğru takımı kuran hocalarla

başarı sağlanabilir
konusuna inanı-
rım.

Daha sonra
bahis konusu or-
taya çıktı. Gerçek-
ten de çok büyük
paraların döndüğü
futbolda büyük
bahislerin oynan-
ması çok doğal.
Ancak bu işin
içine futbolcula-
rın girmesi hiç de
doğal değil. Maa-
lesef UEFA da
bunu engelleyemi-
yor. Bu arada Tür-
kiye de oynamış
futbolcularda var.

Daha sonra
Arap ülkeleri dev-
reye giriyor. Sa-
dece bilinen futbol
takımlarını satın
almakla kalmıyor
aynı zamanda
müthiş futbolcuları
kendi ülkelerine

fahiş ücretlerle getirmeye başladı-
lar. Son olarak da bazı ülkelerin
kupa finallerini kendi ülkelerine alı-
yorlar. TFF bu konuda hükümetin
de talebiyle bu konuda bastırıyor.
Çok cüzi bir bedelle de Türkiye
Süper Kupa maçı Suudi Arabistan
‘da 29 Aralık ta oynanacak. Uma-
rım Fenerbahçe ya gitmez yada
genç takımla gider.

Bu arada 3 Temmuz olayını
unutmayalım. Siyaset futbolun içine
girişinin en büyük örneği. Hala da
devam ediyor.

Ülkemizde güzellik salonu sa-
hiplerinin yaptığı rezillikleri görü-
yoruz. Siyaset içinde var  mı?
Bilemem. Ama feci patladı. Görece-
ğiz. Tam  bu rezalet ortada iken fut-
bol ile Denizbank olayı patladı. Her
gece ekranlarda hayretle izliyoruz.
Galatasaray’in imparator denen ho-
cası ‘Fatih Terim fonu’na katılan
Galatasaraylı futbolcular ve diğer-
leri  40 milyon dolar üzerinde bir
miktarı nasıl konuşabiliyorlar? Artık
taraftar bu futbolcuların aldığı ve de
karşılığını veremediğini biliyor.
Terim skandalını hayretle izliyoruz.

Ponzi modeliyle yaratılan bu
durum tam bir rezalet. Hatta para
kaybedenlerin Cumhurbaşkanı ile
görüşmeleri ve de onun dönüp ba-
kana “Çözün bu işi’ demesine ne
demeli?

Futbol bence bitmiştir.

FUTBOL’UN SONU MU?

ALİ CANFERRUH TANAY

2023 ARALIK YORUMSüper Fener
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Fenerbahçe Beko, THY Euro-
League'nin 11. haftasında
normal süresi 87-87 berabere

biten maçta İspanya temsilcisi
Real Madrid'i uzatmada 100-99
yendi.

Pota altını etkili kullanan Cam-
pazzo'nun üst üste sayılarıyla
maça hızlı başlayan Real Madrid,
bu oyuncusundan 11 sayılık katkı
aldığı ilk 5 dakikalık bölümde
skoru 17-11 yaptı.

Hücumda etkili bir görüntü
çizen Real Madrid farkı daha da
açtı. İspanya ekibi, Campazzo'nun
16 sayı attığı ilk çeyreği 29-16
önde tamamladı.

İkinci periyot karşılıklı basket-
lerle geçilirken, 16. dakikadan iti-
baren farkı eritmeye başlayan
Fenerbahçe Beko, soyunma oda-
sına 37-44 geride gitti.

Fenerbahçe Beko, maçın ikinci
yarısına hızlı başladı. Sarı-lacivert-

liler 25. dakikada farkı 1 sayıya
(47-48) indirmesine rağmen Real
Madrid, üstünlüğünü korudu ve 3.
çeyreği 67-59 önde geçti.

MÜTHİŞ GERİ DÖNÜŞ!
Mücadelenin son bölümü karşı-

lıklı sayılarla başlarken, pota altını
etkili kullanan Real Madrid, 34. da-
kikada Campazzo'nun serbest
atışlarıyla 78-64 ile farkı 14 sayıya
çıkardı. Oyundan kopmayan Fe-
nerbahçe Beko, Wilbekin ve Calat-

ARALIK 2023POTA Süper Fener

FEnERBaHçE BEKo 100-99 REaL MadRid

REaL MadRid'E 
'duR' dEdiK

Fenerbahçe Beko, 
THY EuroLeague'nin 
11. haftasında 6. galibiyetini
alırken, Real Madrid ise
kazandığı 10 maçın 
ardından ilk kez kaybetti...
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hes'in 3 sayılık basketleriyle skora
ortak olmasını bildi. Maçın 39. daki-
kasında Wilbekin'in basketiyle farkı
bir sayıya (82-83) indiren Fener-
bahçe Beko, aynı oyuncunun üç sa-

yılık basketiyle mücadelenin son 10
saniyesinde 87-87 beraberliği yaka-
ladı. Maçın normal süresi de bu
skorla tamamlandı.

Uzatma bölümünün ilk iki daki-

kası 94-94 beraberlikle geçilirken,
son hücumda Madar ile sayı üreten
sarı-lacivertli ekip, sahadan 100-99
galip ayrıldı.
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2023 ARALIK POTASüper Fener

REaL'in iLK YEniLGiSi
EuroLeague'de deplasmanda gelen 4 maçlık mağlubiyet
serisini noktalayan Fenerbahçe Beko, evinde 5'te 5 yaparken
toplamda da 11 maç sonunda 6 galibiyete ulaştı. Eu-
roLeague'de sezonu 10'da 10 ile açan son şampiyon Real
Madrid ise ilk yenilgisini aldı.

GuduRIC 21 SaYI ÜRETTi
Fenerbahçe Beko'da Marko Guduric; 21 sayı, 7 rib-
aunt, 5 asist ile öne çıkarken Scottie Wilbekin 19, Yam
Madar 17 sayıyla maçı tamamladı. Real Madrid'de Fa-
cundo Campazzo; 33 sayı, 7 asist ile yıldızlaşırken
Sergio Llull ve Gabriel Deck de 14'er sayıyla oynadılar.

CEM YILMaZ da TaKiP ETTi
Fenerbahçeliliğiyle tanınan
komedyen, sinema oyun-
cusu, senarist, film yapımcısı
ve yönetmen Cem Yılmaz,
Real Madrid maçını salonda
takip etti. Karşılaşma
öncesinde Fenerbahçe Beko
Erkek Basketbol Takımımının
maskotu Yellow tarafından
kendisine forma hediye
edildi.

dIJIKu’Ya
YoĞun iLGi
Fenerbahçe Fut-
bol Takımımızın
yıldızlarından
Alexander Djiku
da karşılaşma
için Ülker Spor
ve Etkinlik Sa-
lonu'ndaydı.
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FRED FARKI, 
TADIC USTALIĞI

18 Sevgili okurlarım Kasım ayında
Trabzon maçı ile başlayan takımı-
mızdaki düşüşün en önemli sebep-

lerinden birisi sakat futbolcularımızın
defansta Becao-Djiku’nun yerine oy-
nayan, Samet-Oosterwolde ikilisinin
yaptığı hataların yanında orta sahamı-
zın dinamosu ve hatta orta sahanın
“tek pas” ustası olan Fred’in olmayışı
Trabzon maçını 3-2, FC Nordsjelland
maçını 6-1 kaybetmemize ve Adanas-
por maçını 0-0 berabere kalmamıza
Süper Lig’te 5 puan, Lider bitirmeyi
planladığımız Konferans Liginde de 2
mağlubiyet alarak 6 puan kaybetme-
mize sebep olmuştur. 

Livakovic, Osayi, Becao, Djiku,
Ferdi, İsmail, Zajc, Szymanski, İrfan
Can Kahveci, Tadic, Dzeko(Batshuayi).
İdeal kadrosu ile yıllar sonra çok rahat
maçlar seyrettik. Önde baskı ve 30-40
metrelik bir alanda yapılan muhteşem
oyunlarla rakibe nefes aldırmadan ilk
15 dakikada rakiplerimizin korkulu rü-
yası haline geldik. Ancak ne var ki Fut-
bolumuzun temaşa zevkinin
düşüşünde Samet’in bariz hatalarının
yanında İsmail Kartal’ın da zamansız
ve yersiz değişikliklerinin de katkısı ol-
madı değil. 

SİVAS MAÇI
Diğer taraftan 4 Aralık Pazartesi oy-

nadığımız Sivas maçındailk 11’de sa-

haya çıkan Fred farkını hemen gös-
terdi.

Öncelikle takım çok daha derli toplu
idi. Ayrıca Fred sahadayken Szymans-
ki'nin de, İrfan Can'ın da, Tadic'in de
daha iyi oynadıkları bariz bir şekilde gö-
rülüyordu. Hem kendisi ayağında topu
tutmadan tek pas oynayan, hem de et-
rafındakileri tek pas oynamaya iten bir
adamdı Fred. Varlığı ile etrafındakileri
de değiştirdiği açıkça görülüyordu.
Fred'in dönüşü ile birlikte özellikle for-

ARALIK 2023KALEDEKİ AÇI Süper Fener

ALİ CANBÜLENT ARSLAN

bulent.arslan@kaledekiaci.com

Sivas maçıyla geri döndüğünde 
gördük ki Fred sahadayken 

Szymanski'nin de, İrfan Can'ın da, 
Tadic'in de daha iyi oynadıkları bariz
bir şekilde görülüyordu. Hem kendisi

ayağında topu tutmadan tek pas 
oynayan, hem de etrafındakileri tek
pas oynamaya iten bir adamdı Fred. 

3
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2023 ARALIK KALEDEKİ AÇISüper Fener
vet hattında hiçbir oyuncu ekstra iş
yapmak zorunda kalmadı. Takımımız
orta sahada daha diri, hücumda üret-
ken oldu. Ceza sahasına daha kolay
gitti ve önce Tadic'in asistinde
Szymanski, sonrasında ise İrfan Can'ın
enfes plasesi ile yüksek direnç göste-
ren ve çok sert oynayan  Sivasspor'a
karşı skoru ilk yarıda 2-0'a getirmeyi
başardı.

Bir diğer usta da Sırp futbolcu
Dusan Tadic. Gerek top saklayışı ge-
rekse de adrese teslim pasları ile her
maçta ya golünü atıyor ya da mükem-
mel asistleriyle gol yaptırıyor. Bütün
bunların yanında takımda oyun içeri-
sinde arkadaşlarına olumlu tavsiyele-
riyle koluna pazu bandı takmadan
kaptanlığını, abiliğini mükemmel yerine
getiriyor. 

Daha önceki farklı skorlarla galip
geldiğimiz maçlarda bilhassa kale ar- kası tribünlerinden İsmail KARTAL, İs-

mail KARTAL diye yapılan tezahürat-
larda ben sadece bir soru sormak

istiyorum. “Fred’in olama-
dığı maçlarda neden bir
“B” planın yoktu. Takım
FC Nordsjaelland ma-

çında 6 gol yerken zavallı
Livakovic’e destek olacak
bir defans kurgun bile
demi yoktu?”. Hiçbir şey
yapmasan defansa 6 ada-
mını dizip Çanakkale ge-
çilmez yapmak, 6-3-1 gibi
bir sisteme  dönerek ted-

bir alman gerekmez
miydi? Maalesef sa-

dece bir seyirci gibi
maçı izledin ve bir
hezimet yarattın.  

LİVAkoVİC;
S e v g i l i

o k u r l a r ı m ,
geçen ayki
yazımda Li-
vakovic için
en önemli ka-

zanımımız ise
k a - lecimiz Livakoviç
olduğunu, gerek pozisyon takibi, gerek
topu oyuna sokmadaki becerileri mü-
kemmel. Dikkat ederseniz ilk degajı

Sivas maçında yaptı. Topu oyuna so-
karken süratle en uygun arkadaşına
topu uzatarak hemen oyunu başlat-
ması ve hatta bazı kaleciler gibi anlam-
sız bir şekilde vakit geçirmemesi en
beğendiğim tarafları olduğunu yazmış
ve hiç mi zafiyeti yok, diye sordu-
ğumda, var elbette karşı karşıya kaldığı
toplarda topa ayakta yaklaşarak açı
daraltma yapıyorsa da, daha önceden
kalesine gelen, defans arkasına sarkan
toplarda mutlaka yatarak açı daraltıp
uzanması gerekiyor, yani zamanlama-
sını çok iyi yaparak yere doğru plonjon
yapması gerekiyor. 

Maalesef aynı hatalar devam edi-
yor. Bir diğer deyişle kitabımda da üze-
rine basarak belirttiğim gibi kaleciliğin
7 temel kuralında eksikleri var. Benim
gördüğüm kadarı ile bu zafiyetleri
gören ve üzerine giderek antrenman
programlarını buna göre yaptıran ye-
terli bir kaleci antrenörü yok. Bu as-
lında ülkemiz futbolunun en önemli
sorunlarından birisi. Yani iyi eğitim
almış, insan anatomisini iyi bilen, dün-
yada futbol nereye gidiyor, bu günün
kalecileri nasıl olmalının bilimsel ça-
lışma ve araştırmalarını yapacak bece-
ride kaleci antrenörlerine ihtiyaç var. 

Ülkemizde bir çok üniversiteleri-
mizde Spor Fakülteleri var onlar antre-
nör yetiştirdikleri gibi yönetici de
yetiştiriyorlar. Ayrıca kaleci antrenörleri
içinde ayrı bölümleri var. İşte bu yüksek
okullardan mezun olan gençlerimize de
kulüplerimiz tarafından şans verilmesi-
nin zamanının geldiğine inanıyorum.  

Sağlıcakla kalın

Benim gördüğüm kadarıyla
Livakovic’in zafiyetlerini gören ve
üzerine giderek antrenman 
programlarını buna göre yaptıran
yeterli bir kaleci antrenörü yok.
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Kasım ayı Fenerbahçe için oldukça
kötü geçti... 4 Kasım'da ÜLKER Sta-
dı'nda Trabzonspor karşısında 3-

2'lik bir mağlubiyet aldık...
Takımımızda stoperlerimiz Rodrigo

Becao, Alexander Djiku ve Serdar Aziz'in
yanı sıra Ludogorets ile oynanan ilk maçta
sakatlanan ancak Pendikspor maçına çı-
karak 9'uncu dakikada sakatlığı nüksedip
oyundan çıkan orta sahamızın yıldızı Fred
Rodrigues yoktu..

Stoper olarak Serdar Aziz ve sol bek-
ten devşirme Jayden Oosterwolde görev
yaparken, orta sahamızda da Miha Zajc
forma giydi..

Geçtiğimiz sezonun devre arasında
transfer edilmeden önce ısrarla "ALMA-
YIN" diye yazdığımız Samet Akaydın ve
Jayden Oosterwolde; Trabzonspor'un Ni-
jeryalı golcüsü Paul Onuachu ve Boşnak
kanat oyuncusu Edin Visca'yı bir durdura-
madılar... 

İlk yarıda Edin Visca'nın ortasında Paul
Onuachu kafayla Trabzonspor'u 1-0 öne
geçirirken, ikinci yarının başında da yine
Edin Visca'nın sol taraftan ortasında Miha
Zajc'tan seken topa ceza sahası dışından
çok sert vuran Berat Özdemir ÜLKER Sta-
dı'nda bize bir şok daha yaşatıyordu..

2-0'ın şokunu atlatamadan sahanın yıl-
dızı Edin Visca'yla duvar pası yapan Ab-
dülkadir Ömür'ün sol taraftan ortasına bu
kez Nicolas Pepe dokunuyor ve Trabzons-
por 3-0'lık üstünlük sağlıyordu Fenerbahçe
karşısında..

Geldiğinden bu yana çok eleştirdiğimiz
kalecimiz Dominik Livakovic uzaktan ya-
kından kalemize gelen her topu içeriye
buyur ediyor; taraftarımız saç baş yolu-
yordu..

Trabzonspor'un sağ beki Mehmet Can
Aydın, Fenerbahçe'nin 12'nci adamı gi-
biydi adeta... Önce Miguel Crespo'yu; ar-
dından Dusan Tadic'i ceza sahası içinde

indirince hakem Zorbay Küçük "penaltı"
diyor; Dusan Tadic'in 2 penaltı golüyle
ÜLKER Stadı'ndan 3-2'lik mağlubiyetle ay-

rılıyorduk... 
Teknik Direktörümüz İsmail Kartal'ın

Samet Akaydın'ı oyundan çıkarıp ön libe-
romuz İsmail Yüksek'i stoper pozisyonuna
çekmesi de maçtaki bir diğer skandaldı...

İsmail Yüksek; adaşı ve hocası İsmail
Kartal'a nazire yaparcasına rakibi Mah-
moud Trezeguet'ye yaptığı faul sonucu Fe-
nerbahçe'yi 10 kişi bıraktı...

Maçın hakemi Zorbay Küçük;
VAR'daki Mete Kalkavan'ın uyarısı sonucu
Trabzonsporlu Paul Onuachu ve Mah-
moud Trezeguet'nin faul gerekçesiyle iptal
edilen gollerini geçerli saysa Fenerbahçe
sahadan 5-2 mağlup ayrılacaktı... 

Her başarısızlığında Galatasaray; Dur-
sun Özbek, Erden Timur, TFF, Mehmet

Büyükekşi, MHK ve Ahmet İbanoğlu'nu di-
line dolayan Fenerbahçe Başkanı Ali
Koç'un maçtan 1 gün sonraki Divan Top-
lantısı'nda MHK Başkanı Ahmet İbanoğlu
için "Karakteri zayıf ve omurgasız" de-
mesinden sonra MHK Başkanı Ahmet İba-
noğlu'nun Ali Koç'u mahkemeye vermesi
de başka bir skandaldı...

Hakemler Fenerbahçe'nin hakkını yi-
yorsa haftalarca nasıl lider olunmuştu ki?

Başkan Ali Koç aynı Divan Toplantı-
sı'nda kendisini eleştiren camianın efsane-
lerinden Ogün Altıparmak'ı salondan
atmaya yeltenerek "Fenerbahçe'yi dibe
siz çekiyorsunuz" dedi..

Anlamadığımız bir başka olay da Ogün
Altıparmak madem Fenerbahçe'yi dibe çe-
kiyor; acaba neden Ogün Altıparmak'ın
oğlu Batur Altıparmak'tan birçok futbolcu
alınmıştı ki? Hatta şu anda Fenerbahçe'de
forma giyen İrfan Can Kahveci'nin mena-
jeri de "kulübü dibe çeken" Ogün Altıpar-
mak'ın oğlu Batur Altıparmak değil miydi
ki?

Başkan Ali Koç konuşmasının bir ye-
rinde de "Şike ve bahise karşıyız" der-
ken acaba formasında NESİNE
reklamlarının bulunduğunun farkında
mıydı? 

Trabzonspor şokundan sonra UEFA
Konferans Ligi'ndeki rakip Ludogorets'ti...
Bulgaristan'daki maçta elde kalan tek sto-
perimiz Samet Akaydın'ın UEFA listesine
yazılmayışı sonrası çakma sol bek Jayden
Oosterwolde'nin yanında genç Yusuf Ak-
çiçek forma giyiyordu..

İki stoperimiz de sol ayaklıydı ve hiç
birlikte oynamamışlardı... Takımda stoper
yokken; Rodrigo Becao, Alexander Djiku,
Serdar Aziz sakatken; Samet Akaydın ve
Mert Müldür de UEFA listesinde bulun-
mazken 29 Ekim'deki Pendik deplasma-
nında sakatlanan Rodrigo Becao'nun
sakatlandıktan tam 11 gün sonra ameliyat

ARALIK 2023ANALİZ Süper Fener

KARA KASIM'DAN 
AYDINLIK FENERBAHÇE'YE

TANSU SARI

Fenerbahçe 2-3 TS
4 KASIM
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olması hangi sivri zekâlının işiyse onu teb-
rik(!) ediyoruz..  

Maçın ilk 20 dakikalık diliminde bir türlü
uzaklaştıramadığımız topta sol bekleri
Anton Nedyalkov sağ tarafa bıraktı; Polon-
yalı ön liberoları Jakub Piotrowski yaklaşık
24 metreden çaktı; kalecimiz Dominik Li-
vakovic soluna giden meşin yuvarlağa her-
kes gibi bakınca bir anda 1-0 geriye
düştük.. 

Yediğimiz golden sonra santrforumuz
Michy Batshuayi birçok kez kaleyi yoklayıp
isabet kaydedemezken son bölümde sol
taraftan gelişen Ludogorets atağında
Anton Nedyalkov'un içeri çevirdiği topta
Aslak Witry'nün düşerken verdiği pasta
bomboş pozisyonda Rwan Seco dokundu
ve 2-0 mağlup olarak bir şok daha yaşa-
dık..

Bulgaristan dönüşü rakibimiz Adana
Demirspor'du... Deplasmandaki maç bo-
yunca Fenerbahçe Samet Akaydın, Sebas-
tian Szymanski, Dusan Tadic ve Edin
Dzeko ile fırsatlar bulurken Adana Demirs-
por kalecisi Ertaç Özbir gole izin vermedi.
Bright Osayi-Samuel ve Ferdi Kadıoğ-
lu'nun vuruşları da az farkla auta gitti..

Uzaktan atılan şutlarda gol yiyen bir ka-
leci olan Ertaç Özbir'e Fenerbahçeli futbol-
cuların vuruşları plase niteliğindeydi...
Sadece Sebastian Szymanski'nin şandel
vuruşu kaleci Ertaç Özbir'i zorladı.. Bu se-
beple girilen fırsatlardan sonuç alamadı-
lar... 

İkinci yarıda Ferdi Kadıoğlu ve Michy
Batshuayi'nin duvar pasının ardından topla

buluşan Dusan Tadic topu Adana Demirs-
por filelerine gönderirken hakem Halil
Umut Meler, Micht Batshuayi'nin pozisyo-
nunun ofsayt olduğu gerekçesiyle golü ver-
medi ve maçtan 0-0'lık beraberlikle
ayrılarak 2 puan daha kaybettik..

Milli maç arasından sonra rakibimiz
Karagümrük'tü... Gereksiz çıkışlar yapan
ve uzaktan goller yemekte mahir(!) olan
kalecimiz Dominik Livakovic bu kez de Ka-
dıköy'de, Karagümrük maçında çıkıyordu
sahneye.. 

Karagümrüklü Ryan Mendes'in sol ta-
rafa pasında Can Keleş önce kalesinden
gereksiz çıkan Hırvat file bekçimiz Dominik
Livakovic'den sıyrıldı ve Samet Akaydın'ı
oyundan düşürüp vurduğu meşin yuvarlak
gol çizgisindeki Ferdi Kadıoğlu'nun bacak-
ları arasından geçip Fenerbahçe filelerini
bulunca ÜLKER Stadı'ndaki taraftarlar
dondu kaldı...

Soyunma odasına 1-0 mağlup gittikten
sonra bu kez Karagümrük'ün Şili asıllı Ar-
jantinli kalecisi Matias Dituro yetişti imda-

dımıza...
Karagümrük kalecisi Matias Dituro, hiç

pozisyon yokken topla birlikte Fenerbahçeli
İrfan Can Kahveci'ye de vurunca camianın
"düşman" ilan ettiği hakem Arda Kardeş-
ler penaltı noktasını gösterdi... Topun ba-
şına geçen Dusan Tadic bir anda
Kadıköy'ü ayağa kaldırdı ve Fenerbahçe 1-
1'lik eşitliği yakaladı...

Dakikalar 58'i gösterirken İrfan Can
Kahveci'nin kaptığı ve götürdüğü topta Se-
bastian Szymanski sağ taraftan içeri çe-
virdi; Dusan Tadic kendisinin ve
Fenerbahçe'nin 2'nci golünü atınca sarı ka-
naryalar 1-0'lık mağlubiyetten 2-1'lik üstün-
lüğü yakaladı ve maçı da bu skorla
kazandı..

Fenerbahçe bu 2 gol dışında Karagüm-
rük kalecisi Matias Dituro'yu yere bile yatı-
ramazken; hakem Arda Kardeşler'i
"düşman" ilan edenler ve maçlarına iste-
meyenler için Hatayspor'da oynayan kar-
deşi Erce Kardeşler'i transfer etmelerini
tavsiye ediyoruz..

Karagümrük galibiyeti 4 gün boyunca
ağzımıza 1 parmak bak çalıyordu... Konfe-
rans Ligi'ndeki rakibimiz ilk maçta 3-1 ka-
zandığımız Danimarka temsilcisi
Nordsjaelland'dı..

Stoperlerimiz Rodrigo Becao, Alexan-
der Djiku ve Serdar Aziz yoktu; Samet
Akaydın'ın adı UEFA'ya bildirilmemişti...

Ön liberomuz İsmail Yüksek ve genç
Yusuf Akçiçek stoper pozisyonunda; Jay-
den Oosterwolde sol bek mevkiinde oynar-
ken; Ferdi Kadıoğlu, Fred Rodrigues, Miha
Zajc, Mert Hakan Yandaş, Emre Mor ile
Mert Müldür de sakatlıklar ve adlarının UE-
FA'ya bildirilmemesi yüzünden takımı eksik
bıraktılar..

Grupta 9 puanımız vardı ve 1 puan
bize yetiyordu... Ancak evdeki hesap çar-
şıya uymayacaktı..

Orta sahalarındaki Mohamed Dio-
mande, Jesse Tverskov, Daniel Svensson
ile sol kanatta oynayan Andreas Scjelde-
rup'u bir türlü durduramadık...

İlk yarıda dakikalar 21'i gösterirken
Christian Rasmussen'in sağ taraftan kul-
landığı köşe vuruşunda ön direkte Jese
Tverskov kafayla indirdi; arka direk dibinde
dokunan sağ bekleri Lucas Hey Nordsjael-
land'ı Fenerbahçe karşısında 1-0 öne ge-
çirdi..

25'de bu kez Andreas Schjelderup'un
derinlemesine pasında sol tarafta topla bu-
luşan Mohamed Diomande sol taraftan
içeri bıraktı; gerilerden gelen Daniel Svens-
son hafif sol çaprazdan vurdu ve bir anda
2-0 geriye düştük..

İlk yarının son anlarında Dusan Tadic'in
sol taraftan derinlemesine pasında Nords-
jaelland'ın en zayıf halkası olan kaptanları
ve stoperleri Kian Hansen sektirince; Se-
bastian Szymanski ceza sahası dışından

Ludogorets 2-0 Fenerbahçe
10 KASIM

Fenerbahçe 2-1h Karagümrük
26 KASIM

Adana Demirspor 0-0 Fenerbahçe
12 KASIM

TANSU SARI-ARALIK 2023.qxp_Layout 1  5.12.2023  22:26  Page 2



22

topu Michy Batshuayi'ye gönderdi; Kongo
asıllı Belçikalı golcümüz Michy Batshuayi
kaleci Carljohan Erksson'un soluna enfes
plaseleyince bir anda skoru 2-1'e getirdik...

Golden sonra takımımızda ayakta
kalan tek isim olan Sebastian Szymanski
ile bir gol daha bulduk.. Biz beraberliği ya-
kaladık diye sevinirken maçın Fransız ha-

kemi Jeremie Pingard, VAR hakemi Benoit
Bastien'in uyarısıyla "SZYMANSKI ELLE
OYNADI" dedi ve golü iptal etti..

Soyunma odasına 2-1 mağlup olarak
giderken ev sahibi Nordsjaelland'da sakat-
lanan Mohamed Diomande'nin yerine
Benjamin Nygren oyuna girerken hat-trick
yapan İsveçli golcüyü durduramadık.. 

Burkina Fasolu stoperleri Adamo Na-
galo'nun derinlemesine pasında topla bu-
luşan ve oyuna ikinci yarıda giren İsveçli
Benjamin Nygren sol çaprazdan çaktı..
Kalecimiz Dominik Livakovic'in solundan
filelerimize giden top Nordsjaelland'ı 3-1
öne geçiriyordu..

Golden sonra İsmail Yüksek'in pasında
Michy Batshuayi topu Nordsjaelland filele-
rine gönderdi ancak VAR hakemi Benoit
Bastien, "OFSAYT" dedi ve bir golümüz
daha geçersiz sayıldı..

Christian Rasmussen'in orta sahadan
sağ tarafa gönderdiği topta Andreas
Schjelderup'un çaprazdan vuruşu kaleci-
miz Dominik Livakovic'ten döndü; atağı
başlatan ve gerilerden koşup gelen Chris-
tian Rasmussen golü atınca Nordjaelland
Fenerbahçe karşısında 4-1'lik üstünlüğü
yakaladı..

Adama Nagalo'nun derinlemesine pa-
sında ikinci yarıda oyuna giren Benjamin
Nygren önce Yusuf Akçiçek'ten, ardından
İsmail Yüksek'ten sıyrılıp soluyla çaktı ve
skor 5-1 oldu...

Maç böyle bitecek denirken İsmail Yük-

sek'ten sıyrılıp sol taraftan içeri çeviren
Conrad Harder'in pasında dokunan Benja-
min Nygren kendisinin 3'üncü, Nordsjael-
land'ın 6'ncı golünü atınca Fenerbahçe
Danimarka'da büyük bir hüsran yaşıyor
ve 6-1 kaybediyordu....

Sıradaki maç Sivasspor maçıydı ve
Kadıköy'deydi... Tek orijinal stoperimiz
Samet Akaydın ve uzun süredir sakat olan
Fred Rodrigues kadroya dönmüş; Nords-
jaelland maçında stoper olarak oynatılarak
adeta yakılan İsmail Yüksek kulübeye çe-
kilmişti.....

17'nci dakikada Fred'le başlayan ata-
ğımızda Dusan Tadic sol taraftan ortasını
yapıyor; yakın kale alanına yakın bir yer-
den yaklaşık 1 aydır gol atamayan Se-
bastian Szymanski topu kaleci Ali
Şaşal'ın sağından filelere gönderince Si-
vasspor karşısında 1-0 öne geçiyorduk..

İlk yarının son anlarında Bright Osayi
Samuel'in pasında topla buluşan İrfan Can
Kahveci; ceza sahası dışı çaprazında
önce rakibi Clinton N'Jie'den kurtulup
önünü boşaltıyor ve enfes bir sol vuruşla
kaleci Ali Şaşal Vural'ın sağından topu Si-
vasspor filelerine göndererek soyunma

odasına 2-0'lık üstünlükle gitmemizi sağlı-
yordu..

2003-2004 sezonu itibariyle bir dönem
Fenerbahçe'de de top oynayan Sivasspor
Teknik Direktörü Servet Çetin ikinci yarıya
değişiklik yapmadan başlıyor; ancak Yiği-
dolar golü stoperlerimiz Samet Akaydın ve
Jayden Oosterwolde'nin ortaklaşa hata-
sında buluyordu..

Samu Saiz'in derinlemesine pasında
stoperlerimiz Samet Akaydın ile Jayden
Oosterwolde'nin arasına girerek kalecimiz
Dominik Livakovic'i avlayan İtalyan asıllı
Arnavut futbolcuları Rey Manaj; Kadıköy'ü
bir anda sessizliğe gömüyordu..

Acaba Nordsjaelland maçındaki gibi
demoralize mi olacaktık?

Sivasspor Nordsjaelland gibi güçlü de-
ğildi... En zayıf bölgeleri savunmalarıydı...
Dusan Tadic'in sol tarafa bıraktığı topta
Edin Dzeko'nun çaprazdan vuruşu Sivass-
por'un sağ beki Alaaddin Okumuş'un mü-
dahalesiyle önce üst direğe çarpıp
sonrasında gol çizgisini geçince farkı bir
anda 2'ye çıkararak 3-1'lik üstünlüğü ya-
kaladık..

Final golümüz ise müthişti... Sağ ta-
raftan enfes bir depar atan İrfan Can Kah-
veci topu Samba Camara ve Charilaos
Charisis'ten kurtardıktan sonra yerde
kaldı; topla buluşan Dusan Tadic sağ taraf-
tan içeri çevirdi; Edin Dzeko gelişine çaktı
ve kendisinin 2'nci Fenerbahçe'nin 4'üncü
golünü atınca sarı kanaryalar Sivasspor
karşısında maçı 4-1 kazandı...

Maçta sakatlanıp oyundan çıkan orta
sahadaki dinamomuz Miguel Crespo'nun
oyundan çıkmak istemeyip uzun süre
inatla sahada kalması da takdire değerdi..
Bir ara gönderilmek istenen Portekizli yıl-
dız Miguel Crespo gibi terinin son damla-
sına kadar akıtan birkaç futbolcuya daha
ihtiyacımız var.. 

Fenerbahçe'de son 1 ayda yaşanan

gelişmeleri kaleme aldık... Her zaman söy-
lediğimiz gibi; biz hep iyi şeyler yazmak is-
tiyoruz; ancak gereksiz polemikler; maçları
saha dışına taşımalar, sürekli ezeli rakip
Galatasaray'ı; TFF'yi, hakemleri eleştirme-
ler maalesef kabak tadı veriyor.. Hele ki li-
derliğe rağmen bunları konuşmak
gerçekten garip kaçıyor.. 

Umarız 2013-2014 sezonundan bu
yana şampiyon olamayan Fenerbahçe bu
sezon Süper Lig'de; Türkiye ve Avrupa Ku-
paları'nda büyük başarılara imza atar...
Sarı kanaryalara bu çetin mücadelede
sonsuz başarılar diliyoruz

ARALIK 2023ANALİZ Süper Fener

Nordsjaelland 6-1 Fenerbahçe
1 ARALIK

Nordsjaelland 6-1 Fenerbahçe
1 ARALIK
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Müşteri odaklı hizmet ve 
değişen teknolojiye 

öncülük edebilmek için 
ihtiyaçları yakından takip ediyor, 

ürün gamımıza 
yeni ürünler ekliyoruz.

Sektörde Pazarın 
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Ödül törenine onur konuğu olarak
katılan A Milli Kadın Voleybol Ta-

kımı ile Fenerbahçe Opet Kadın Vo-
leybol Takımı Kaptanı Eda Erdem
konuşmasına, “Sizlerle birlikte Olim-
pik Değerleri ve sporun evrensel dilini
kutlamak adına burada olduğum için
onur duyuyorum.” diyerek başladı ve
“Bugün Voleybol A Milli Takımının ba-
şarısının özüne baktığınızda, Olimpik
Değerler olarak tanımlanmış; arka-
daşlığı, saygıyı ve mükemmelliyetçi-
liği görürsünüz. Ve elbette bir takım
oyununun olmazsa olmazı, daya-
nışma ile zirveye çıkar dünya birincili-
ğine ulaşırsınız.” dedi.

Mustafa Kemal Atatürk’ün hayal
ettiği aydınlık ve çağdaş Türkiye yo-
lunda yürümeye özen gösterdiklerini
belirten Erdem, “Bizi rol model olarak
gören kız çocuklarına; hayal kurmala-
rını, hayallerinin peşlerinden gitmele-
rini ve başarana kadar mücadele
etmekten asla vazgeçmemelerini
öğütlüyoruz. Aydınlık ve çağdaş Tür-
kiye yolunda, Paris 2024 Olimpiyatla-
rı’nda ülkemizi en iyi şekilde temsil
edeceğimize inancım tam.” ifadelerini
kullandı.
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Dünyanın tartışmasız en iyi smaçörü
Gabriela Guimares dünyanın en iyi

pasör çaprazlarındanArina Federostva ve
Magdelena Stysiak, dünyanın en iyi pa-
sörlerinden Bojana Drca, dünyanın en iyi
orta oyuncularından Chiaka Ogbou hep
Sultanlar Ligi’nde.

Yakın zamana kadar Paola Egonu, İsa-
belle Haak, Maja Ongjenovic de Sultanlar

Ligi’ndeydi. 
ABD milli takımından 3-

4 oyuncu bir kaç sene Ni-
lüfe Bld’de, Sarıyer
Bld’de, Beylikdü-
zü’nde oynadı. Bu bir
tesadüf değil zira

koçlar Sultanlar
Ligi gibi zorlu

l i g l e r d e
o y n a y a n

oyuncuları
milli takımlarında
tercih ediyorlar.

CEV Şampiyonlar Ligi’nde bir
Türk takımının finalde olmadığı son

sene 2009'muş. Son altı Şampiyonlar
Ligi’nin dördünü Vakıfbank kazandı,

son Şampiyonlar Ligi’nde yarı finale üç
Türk takımı kaldı. Futbolseverler nasıl İs-
panya’ya  gidince denk gelirse bir el clas-
sico izlemeye çalışıyorsa voleybolseverler
de İstanbul’a gelince bir Fenerbahçe Opet,
Vakıfbank, Eczacıbaşı Dynavit maçı izle-
meye çalışıyorlar.

Vodafone Sultanlar Ligi’nin kadın voley-
bolundaki dominasyonu  NBA’in dünya
basketbolundaki dominasyonu gibi ya
da İngiltere’nin ve İspanya’nın futboldaki
dominasyonunun toplamı kadar olabilir. 

Öyle bir dominasyondur. 
Bu tabii spor dalına nereden baktığınıza

bağlı olarak  biraz da tercih meselesidir… 

VODAFONE SULTANLAR LİGİ 

ALİ CANASLI DURU

twitter: asli_duru34
İnstagram: asliduru_34

Dünyanın en iyi kadın 
voleybol ligi

2023 M.Vehbi Koç 
Spor Ödülü 

sahibini buldu

2023 M.Vehbi Koç 
Spor Ödülü 

sahibini buldu

Voleybolda deplasman yasağı
Tüm voleybolseverlerin her derbi mücadelesinde özellikle de FB,GS

ve BJK takımlarının aralarında oynadıkları maçlarda birbirlerinin sa-
halarında tribündeki yerlerini alamamaları taraftarlarca üzüntü ile karşı-
lanmaya devam ediyor. 

Bunun altında en çok da futbol taraftarının bu tip derbi maçlarda sa-
lona daha çok gelmesi olarak yorumlansa da. Kararı veren İstanbul Vali-
liği’nin bunu bir kez daha gözden geçirmesini iletelim. 

Taraftarların ricasıdır. 
Elçiye zeval olmaz. 

VOLEYBOL
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Vakıfbank’ın sahasında oynanan voleybolu  derbisinde sahadan
3-1’lik galibiyetle ayrılan Fenerbahçe Opet oldu. 
Sarı meleklerde Arina’nin adeta dirildiği bir  maçtı. 
Arina 26 sayı aldı, bir setten fazla ediyor. Bu oyuncunun mod

düşüşleri olmasa pozisyonunda dünyanın en'i olacak da duygusal
kırılganlığı var işte.

Dünyanın zevkle seyredeceği voleybol eğitimi bir yıldızlar sa-
vaşı şeklinde geçti mücadele. 

Aynı zamanda Vodafone Sultanlar Ligi’nde Vakıfbank’a ilk mağ-
lubiyetini de Fenerbahçe Opet’in sarı melekleri tattırmış oldu. 

Sarı-Lacivertli erkek vo-
leybolcular Efeler Li-

gi’nde üst üste zorlu
maçlarda mücadele ettiler. 

12 Kasım tarihinde, 5
setlik derbide ezeli rakibi
Galatasaray HDI’yi 3-2 ile
geçen Fenerbahçe Parola-
para 2 gün sonra 15 Kasım
tarihinde de Ziraat Bank-
kart’ı da yine 5 set sonunda
3-2 yendi.

Şırnak temsilcisi Rams
Global Cizre Belediyesi’ni
de 3-1 mağlup eden filenin
efeleri ligde Halkbank ile iki
namağlup takımdan biri ola-
rak 2.sırada yer alıyor. 

Erkek voleybolunda bu
sezonda keyifli ve uzun
rallili maçlar bizi bekliyor. 

SÜPER FENER DERGİSİ’ndeki bu
sayfalarda 2023’ü uğurlarken

sizlerle paylaşmak  istediklerim
bunlardı. 
2024 de her şeyin gönlünüzce 
olması dileklerimle seneye 
görüşmek üzere esprisi  ile…

Sağlıkla kalın 

Fenerbahçe Parolapara CEV
Cup’ta Avusturya ekibi Hypo
Tirol karşısında rövanş ma-
çını 3-1 kazandı ve 8’li final
etabına yükseldi. 

Fenerbahçe Opet CEV Şampiyonlar LiginC grubu 3.hafta
maçından da Polonya temsilcisi Lodz karşısında 3-0 lık
galibiyetle ayrıldı ve grup liderliğini sürdürdü. 
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Yılın son derbisi Sarı Melekler’in

Fenerbahçe Parolapara 
namağlup iki takımdan biri

CEV ŞAMPİYONLAR 
LİGİ’NDE PARLIYORUZ

ADIMIZI 8’Lİ
FİNAL 

ETABINA
YAZDIRDIK

Büyük Fenerbahçe taraftarı; iç saha ve deplasman deme-
den her zaman takımına kadın&erkek tüm voleybolmaçlarında desteğini sürdürüyor. Fenerbahçeli taraftarların apayrı bir amatör branş grubu

mevcut.ŞADAN AĞABEY TAYFA da bunlardan biri. Kendisi
ile tanışıklığım yıllar önceye dayanmakla birlikte, en kadim

taraftar gruplarındandır Şadan Ertugay Tayfa. 
15 senedir ANLATILMAZ YAŞANIR PANKARTI altında

salonlarda Fenerbahçe sevdalarını haykırıyorlar.Bu sebeple Aralık ayında taraftarbölümümüzde ŞADAN AĞABEY TAYFA ekibinealkışlar bizden.

taraf
- tar - 
dan

ÖĞRETMENİM CANIM BENİM 
‘24 Kasım Öğretmenler Günü’ dolayısıyla eli
öpülesi tüm Öğretmenlerimizin bu özel ve anlamlı
Günü’nü en içten dileklerimizle kutluyoruz… 

ASLI-ARALIK 2023.qxp_Layout 1  5.12.2023  16:24  Page 2



26
Spor Bilimleri Fakültesi öğrencilerinin

karşılaştığı sorunlarına yönelik ça-
lışmalarımızın karşılıklarını almaya

başladık. 
Beden Eğitimi Öğretmenliği bölümü

hariç diğer bölümlerin müfredatlarının her
üniversite de farklı olması öğrenciler için
farklı kayıplara yol açıyordu. Müfredat
aynı olmadığından olası yatay dikey ge-
çişlerde öğrenci görmediği dersleri de
almak zorunda kaldığından dönem veya
sene kaybı yaşıyordu. Bu haksızlığın
önüne geçmek için 2021 yılında YÖK’ e
sunduğumuz rapor olumlu sonuç verdi
ve önümüzdeki yıldan itibaren bu yanlış
uygulamanın kaldırılacağını öğrendik. 

Spora gönül verip Spor Bilimleri oku-
yan öğrencilerimize katkı sunmaya
devam edeceğiz. Onların sporun geliş-
mesinde büyük katkıları olacağına inanı-
yoruz.  

Spor Bilimleri öğrencileri, eğitimleri sü-
resince almış oldukları; anatomi, antren-
man bilgisi, egzersiz fizyolojisi ve
beslenme gibi derslerle kişisel spor eğit-
menliği hatta yaşam koçluğu gibi alan-
larda çalışabilirler. Ama antrenörlük
bölümü öğrencileri hariç diğerleri 4 sene
bu eğitimleri aldıkları halde C Futbol An-
trenör Belgesi bile alamıyorlar. Buna rağ-
men TFF dünyanın hiçbir yerinde
olmayan bir uygulama ile  UEFA B ve
UEFA A diplomalarını 20 günlük bir
kursla bahse konu bu eğitimlerin hiç birini
görmeden aynı kişiye verebiliyor. Spor Bi-
limlerinden mezun çocuklarımız C lisansı
bile alamazken tepeden inme futbolcu es-
kilerine bu belgelerin verilmesi hangi çü-
rümüş zihniyetlerin ürünüdür?

Kendileri de maalesef hak etmeden
o mevkilere geldiklerinden bu adaletsiz-
liklere de göz yummaktadırlar. Bu konuda
ki asıl problem şu; “bilgisi olanın yetkisi
yok, yetkisi olanın bilgisi yok”  bir gün
adalet tecelli edecektir.

Spor Bilimleri Fakültesi öğrencilerinin
karşılaştığı sorunlara yönelik bazı çözüm
önerileri; Spor bilimleri öğrencileri, çevre
ve spor arasındaki ilişkiyi anlamalıdır.
Ekolojik ayak izi kavramını öğrenerek, ya-
şamsal faaliyetlerinin doğaya verdiği za-
rarı anlamalı ve bu farkındalığı
artırmalıdır. Çevre eğitimi dersleri veya
çevre kuruluşlarına üyelik gibi yöntem-
lerle bu bilgi aktarılabilir.

Kariyer planlamalarını olumlu yönde
etkilemek için bölümlerinden memnuniyet
düzeylerini artırmalıdır. Kariyer hedefle-
rini netleştirmek, staj imkanlarına katıl-
mak ve iş bulma kaygılarını azaltmak için
kariyer danışmanlığına başvurabilirler.

Sağlıklı beslenme alışkanlıkları ka-
zanmalıdır. Bu, hem kendi sağlıkları hem
de gelecekteki sporculuk kariyerleri için
önemlidir. Beslenme bilgilerini artırmak
için akademik ve bilimsel destek alabilir-
ler.

Bu öneriler, spor bilimleri öğrencileri-
nin daha bilinçli, sağlıklı ve çevreye du-
yarlı bireyler olarak yetişmelerine
yardımcı olabilir.

Öğrencilerin sorunlarına yardımcı ol-
maya çalışırken onlara eğitim veren Öğ-
retim görevlilerine de Türk Sporunun
Sorunları ve Çözüm Önerilerini sorduk.
Öğretim üyelerinin görüşlerine göre, Türk
sporundaki sorunlar ve bu sorunlara yö-
nelik muhtemel çözüm önerileri; devlet

politikası ile ilgili problemler, yönetici
problemleri, tesis problemleri, antrenör
problemleri ve  akademik problemler
olmak üzere beş ana başlıkta  toplanmış-
tır. 

Paydaş kurumlar arası iletişim yeter-
sizliği, spor tesisleri yapımındaki plansız-
lık ve mevcut tesislerin bakım ve
onarımlarındaki yetersizlikler, kulüp yöne-
ticilerinin yeterli görülmemesi, antrenörle-
rin alan bilgisinin günümüz ihtiyaçlarını
karşılayamaması Türk sporunun prob-
lemleri olarak belirtilmiştir. 

Bu problemlere çözüm önerileri olarak
ise; spor kulüplerinde, kulübün işleyişini
kontrol, raporlama, strateji ve kalite plan-
lamaları görevlerini yerine getirecek spor
yöneticiliği mezunlarının istihdam edil-
mesi, tesis yapımı planlanırken bölgenin
nüfusu, okul- öğrenci- kulüp ve sporcu
sayısı, iklim şartları, ulaşım imkânları etüt
edilerek projeler oluşturulsa da o bölgede
hangi branşlara eğilimin olduğunun da
belirlenmesinin tesislerin daha verimli kul-
lanılmasının sağlanacağı bir gerçektir. 

Akademisyenler ile spor yöneticileri
arasındaki bağın güçlendirilmesi çok
önemlidir. Son iki ayda yapılan iki Spor
Bilimi Kongresi’nde de görüleceği üzere
Spor’ u yönetenler bu Kongrelere pek ilgi
göstermemişlerdir. Her ne kadar  Milli
Eğitim Bakanlığı, Yüksek Öğretim Ku-
rumu ve Gençlik Spor Bakanlığı işbirliği
içerisinde görülse de uygulamada bu bir-
liktelik çok sağlıklı yürümemektedir. Türk
sporunun gelişimi açısından bu uygula-
manın çalışır hale getirilmesi gerekmek-
tedir.

ARALIK 2023BAŞKENTTEN Süper Fener

Bilgisi olANıN yETKisi yoK,  
yETKisi olANıN Bilgisi yoK

ALİ CANHARUN ATA

BAŞKENT’TEN
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Fenerbahçe tarihinin yaşadığımız en
korkunç gecelerinden birini size ya-
zıyorum.

Değerli okurlar. Fenerbahçe Konfe-
rans ligi grup maçında, Danimarka tem-
silcisi Nordsjaelland’e 6-1 mağlup oldu. 

Öncelikle bu skorun hiçbir bahanesi
olamaz. Herhangi bir eksikle veya tercihle
açıklanamaz, bahane üretilemez. Lider
başladığımız haftayı üçüncü olarak ta-
mamladık ve artık gruptan çıkamamak
söz konusu. Kupa hedefiyle başladığımız
turnuvaya veda bile edebiliriz. Şimdi bu
akşam ne oldu biraz olsa da açıklamaya
çalışacağım. İlk başta korkunç bir
11 tercihi, bu kadar pres gücü
yüksek hızlı hücum oyuncularına
sahip bir takıma karşı orta saha
üçlüsü Crespo-Szymanski-Tadic
üçlüsüyle çıkmak intihardan fark-
sızdı. 

Rakip takım maçın büyük bir
bölümünde orta saha bloğunda
baskı yaparak bize üstünlük
kurdu. Zaten dağınık duran sa-
vunmamızın arasına attıkları top-
larla savunmamızın arkasına çok
kolay bir şekilde sızdılar ve nere-
deyse her seferinde geride az ki-
şiyle yakalandık, geçiş
hücumlarının hepsinde oyuncu
sayısı olarak bize üstünlük kurdular. Bir
önceki maçta ön alanda prese uygun bir
kadroyla sahaya çıkmıştık ancak bu maç
tam tersi bir anlayışa uygun bir 11 vardı.
Üstüne üstlük stoper tandemi İsmail ve
kariyerinin 2. maçına çıkan Yusuf. Nords-
jaelland Danimarka’nın oyuncu ihracat-
çısı, takımda bir sürü genç atletik oyuncu
var orta saha ve savunmamızı dağıttılar.
Hücum hattının etkisizliği, verilmeyen gol-

ler oyunu değiştiren
etken olmadı. Bence en
büyük etken İsmail Yük-
sek’in sanki hala orta
saha oynadığını sanma-
sıydı. Sanki gerideki son
adam değilmişçesine sü-
rekli kontrolsüz bir şe-
kilde yerinden ayrılıp
kontrolsüzce müdahale
etmesi anlamsızdı. 

Son 6 sezondur Fe-
nerbahçe’nin hiçbir ma-
çını kaçırmadan izledim

ve bir maçta bu kadar çok çalım yiyen bir
oyuncu hatırlamıyorum, adeta dağıldı. Li-
vakovicin 3 net kurtarışına rağmen kale-
mizde 6 görmemizin açıklanabilecek bir
tarafı yok. İsmail hocanın bir yerde bir
şeyleri değiştirmesi lazımdı, Jayden sto-
pere geçebilirdi hatta Crespo geri gelebi-
lirdi ancak İsmail Hoca ezberini hiçbir
şekilde bozmadı. Oyuncu değişiklikleri
her zamanki gibi ezbereydi, en çok çaba-

layan Batshuayiyi oyundan al-
ması bunu kanıtlıyor. Üstüne üst-
lük bütün maç alarm vermesine
rağmen savunmada düzen veya
oyuncu değişikliği olmadı. Orta
saha savunma arasındaki 35-40
metreyi tek pasla kalemizde bitir-
diler. Dördüncü golden sonra ta-
kımın hala bu kadar öne
çıkmasını anlamakta zor. 

Umarım bu maçın takım üze-
rindeki etkileri kalıcı veya uzun
vadeli olmaz. Kulübün içinde bu-
lunduğu bu sakatlık krizi devam
edecek gibi görünüyor ve bu rad-
dede İsmail hocanın artık öz eleş-

tiri yapması ve acilen toparlanması lazım.
Bu kadar korkunç kararlar ve bu kadar
korkunç performanslar… Unutmak iste-
yeceğimiz bir maç. Yapılmayan bir rakip
analizi, yanlış verilen bir Avrupa listesi ve
hocanın ana planına aşık olması, ezberini
bozmaması: İşte karşınızda Danimarka
Faciası.

2023 ARALIK YORUMSüper Fener

ALİ CANTUNA ATAKANDANiMARKA FACiAsı
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MAYIN TARLASI

İmamoğlu ve 
Filenin Sultanları

İstanbul büyükşehir belediye başkanı
Ekrem İmamoğlu, yerel seçimlere hazır-

lanıyor. Bir dakika olsun, İBB'nin Saraçha-
ne'de göremezsiniz. İstanbul'u fellik fellik
dolaşıyor. Bu arada İmamoğlu, Filenin Sul-
tanları isminde bir öğrenci yurdunu daha
yapılanla ekledi. Gençler adına "Teşek-
kürler" İmamoğlu.

Önce A Milli Futbol Takımı'nı
kutluyorum. Uluslararası or-

ganizasyonlarda biz hep hakem-
lerden şikayet ederdik. Bir
zamanlar bir Pierlulgi Collina
vardı bize kıyak yapan. Şimdi de
bir  Sloven Hakem
Matej Jug. Galler ma-
çında bizi öylesine
omuzladı ki.. Aleyhi-
mize ikisi garanti pen-
altı çalmadı. Ve
tartışılan bir pozis-
yonda da bize penaltı-
mızı verdi. Ve Milli
takım finallere birinci
olarak gidecek. Teşek-
kürler Matij Jug.

Birlik ve Beraberlik Resmi

Tribündeki Kanarya

Devlet büyüklerimiz "Birlik ve beraber-
lik" çağrıları yapıyor. Buna en güzel

örnek, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan ile CHP Başkanı Özgür Özel ara-
sındaki sıcak görüntü.

Güzel bir görüntü. Burhan Felek salo-
nu'ndaki Fenerbahçe - Z i r a a t

bank voleybol maçında bir
genç bu değişik görüntü ile
ilgi kaynağı oldu. Ben de be-
ğendim. Düşünebiliyor mu-
sunuz, tribün ve salonlarda
bu  kanarya iyi hava verir. 

Vatan hainlerine rağmen Cumhuriyetin
kuruluşunun 100. yılı ile Mustafa

Kemal Atatürk'ün ölüm yıldönümünü
Kasım ayında andık. Geçmiş yıllara

oranla her iki olay geçiştirildi. Ancak va-
tanseverler veya yurtseverler gereken ve-
fayı gösterdi. dünya durdukça, bizden
dönüş yok. Nur içinde yatsınlar. 

CENGİZ TOKGÖZ

Hangi sporda olursa olsun, aynı laubalilik var. Günün mana ve özelliğini belirten
yazılı pankart ile sahaya çıkan takımlar bunu yalnız protokol tribününe gösteriyor.

Arkadaki tribünlere neden gösterilmiyor. Bir de her takımda 2-3 menajer veya
yönetici var. Havalarından geçilmiyor. Ama bu basit etkinliği doğru dürüst
yapmayan sporcuları uyarmıyor. Bu yanlış daha çok voleybolda. Yazık.

Kadına Şiddete HAYIR

Doğru Dürüst İş Yapın

100. Yıl ve 10 Kasım

Kek yerine konmamak için Fatih Terim "Ben
yokum" diyor. Aslında rezalet. Kazandıklarınız

yetmedi mi. Sokakta vatandaş pazarın son saat-
lerini bekliyor, çöp tenekelerinden rızkını arıyor. Ne
oldu bu ülkeye. Çivisi çıktı. Mesaisini beğendiğim
Bakan Ali Yerlikaya hangisine yetişsin. Kara
para aklaması imiş. Hiç anlamam. Bir yığın yeni
ve eski futbolcu bir kadının tuzağına düşmüş. Kah-
velerde "Oh olsun" deniliyor. Ben o kadar gaddar
değilim. Ben "Aç gözlülüğün sonu" diyorum.

Aç Gözlülüğün Sonu Teşekkürler
Matej Jug
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Türkiye Cumhuriyeti'nin kuru-
cusu Mustafa Kemal Atatürk,

dünyaya gelmiş geçmiş en mo-
dern, ileriyi gören ve sporu da
seven bir lider idi. Bu görüntü çok
özel. Ancak, bu görüntünün kıy-
metini Voleybol Federasyonu ile
kulüplerimiz maalesef bilmiyor.
Atatürk, askerlerin dinlenme za-
manında oynadıkları voleybolu
seyrediyor. Nur içinde yatsın.
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Sosyal MedyaAtatürk ve Voleybol

Beni seven veya sevmeyen, Türk Voleybolu'na verdiğim aşırı hizmeti inkar edemez. Bu görüntü
40 yıl önce Aydın'da çekildi. O günden bu güne kadar bir daha kimse 3 Büyükler'i bir araya

getiremedi. Görüntüdeki tüm voleybolcular, anne oldu. ve bu görüntü anılarda kaldı.

Şişli Belediye Başkanı Mustafa Sarıgül, İstanbul
İl Müdürü Vedat Bayram, Şakir Eczacıbaşı, Bü-
lent Eczacıbaşı ve Faruk Eczacıbaşı salon-
larının açılışında kurdela keserken.

Günümüzde voleybol Filenin Sultanları ile zirve yaptı.
Ancak, Türk Voleybolu geçmişte de vardı. Cengizhan
Kartaltepe, Gökhan Öner, Kenan Bengü ve Erkan
Toğun kazanılan kupalarla.

40 yıldır bir araya gelemediler

Filede 
Nostalji

1947 yılında İnönü Stadı olarak temeli atılmış. 2013'e
kadar Mithatpaşa ve Dolmabahçe isimleri ile devam

etmiş. 3 büyüklerin evi olmuş. Futbol ünlülerinin yanı sıra
bir çok şarkıcı da gelip geçti. 1974'de tekrar İnönü Stadı
olmuş ve yenilenme zamanında sporseverler stada böyle
girmiş. Hani "Salkım saçak" derler ya öyle bir görüntü
bu.  Bu arada günümüz iktidarı konserleri yasaklar iken
bu stadta kimler geldi, kimler geçti. 

Şöyle bir hatırlayalım.
Bryan Adams - 28 Temmuz 1992 (İstanbul'da verilen

ilk stadyum konseri) 1993 : Guns N'Roses, Elton John,
Metallica, Sting, Bon Jovi, Scorpions, Michael Jackson,
Madonna, 1995: Rod Stewart,1995-1996: Tina Turner,
2005: Tarkan, 2010: Grup Yorum, Sonisphere Festival,
2013: Rihanna, Iron Maiden, 2022: Mor ve Ötesi 

Bir zamanlar İnönü Stadı
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LAMINE YAMAL

2023’ün Nisan ayında, henüz
15 yasındayken Barça'da 
LaLiga'da forma giyen en
genç oyuncu oldu. 
Bir hafta sonra ise kulübün 
B takımında forma giyen 
en genç oyuncu oldu.

Barcelona'nın genç yıldızı 
Lamine Yamal, Gavi'nin 

rekorunu kırarak Ispanya Milli
Takımı formasını giyen

en genç futbolcu olarak 
tarihe geçti.

.

15 yaşındayken LaLiga'da forma giydi

ARALIK 2023PORTRE Süper Fener

30

ALİ CANANILKARADUMAN

A.KARADUMAN- YAMAL.qxp_Layout 1  4.12.2023  15:39  Page 1



Dünya futbo-
lunun yeni
yıldız adayı

L a m i n e
Yamal Barse-
lona'nın etek-

l e r i n d e k i
Esplugues de

Llobregat'ta  13
Temmuz 2007’de
doğdu. Babası,

onu milli takıma
almak için bir oyun
hazırlayan Faslı, an-

nesi ise Ekvator
G i n e s i ' n d e n .
Teknelerinin üze-
rinde her iki ülke-
nin de bayrakları
yer alıyor. Sahilin

daha yukarılarında
Granollers ve Ma-
taro'da büyüdü ve
onu en çok etkile-

yen şey Mataro, özel-
likle de Rocafonda

mahallesi oldu. Her
sezon öncesi için geri

çağrılmasından önceki
yazlarını ve  boş zamanla-

rını da büyüdüğü Rocafon-
da’da geçiriyor. 

Gol attığında elleriyle
304 sayısını işa-

ret ederek
kut-

lama yapıyor. Bunlar Rocafonda'nın
posta kodunun son üç rakamı. Eğer
birgün yolunuz düşerse mahalleye git-
tiğinizde binaların ve çöp kutularının
üzerinde 304 graffiti göreceksiniz. 

Genç Barçalının küçükken oyna-

dığı sert zeminli kortlarda oynayan
okul çocukları da onu taklit ediyor şim-
dilerde. Yamal'ın bölgedeki etkisi ha-
fife alınamaz. Herkesin anlatacak bir
hikayesi vardır. Parkın yanındaki
bankta oturan bir adam, babası Mou-
nir ile aynı binada yaşıyor ve "sessiz"
Yamal'ın büyüdüğünü hatırlıyor. 

Küçük Yamal Barcelona’nın alt ta-
kımlarında oynarken, yerel takım Ma-

taro'da oynayan çocuklar “Okula gi-
derken övünmek için kulüp eşof-
manlarını giyerlerdi ama o
Barselona'da olduğunu asla belli
etmezdi" diyor. "Kendisini ele veren
hiçbir şey giymezdi ve bazı çocuk-

ların bundan haberi bile yoktu."
Lamine Yamal’ın hayatının büyük

bölümü Ulusal İstatistik Enstitüsü'ne
[INE] göre sakinlerinin neredeyse
%50'sinin yoksulluk riskiyle karşı kar-
şıya olduğu Rocafonda'ya odaklanı-
yor. Mataro'nun, ilk başta İspanya'nın
diğer bölgelerinden gelen, ancak son
yıllarda İspanya dışından gelen göç-
lerle tanınan bir bölgesi. 12.000 nüfu-

ROCAFONDA'NIN GURURU
La Masia’nın gözbebeği, Messi’nin yolunda
Messi’den daha hızlı yol alan genç İspanyol

ı

2023 ARALIK PORTRESüper Fener
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sun neredeyse %20'si Faslı. Geçen
Aralık ayında Fas'ın İspanya'yı Dünya
Kupası'ndan elemesinin ardından
kutlamaların doruğa çıktığı bölge ol-
ması da ayrı bir konu tabii ki...

Buna rağmen Yamal'ın fırını işle-
ten amcası Abdul, yeğeninin İspan-
ya'yı mı yoksa Fas'ı mı seçeceği
konusunda ailede hiçbir gerilim ya-
şanmadığını söylüyor.

Gerektiğinde Yamal'ın
şoförlüğünü de yapan
Abdul ve oğlu Mohamed,
köşede eski bir televizyo-
nun bulunduğu fırında
Cuma günü Georgia'ya
karşı oynanan maçı izledi.
Rocafonda'daysanız fırını
kaçıramazsınız. Ön cephe-
sinde Camp Nou'ya photos-
hoplanmış genç Yamal resmi
var. İçeride, briouat'ın (Fas'ın
samosa versiyonu) arka-
sında bazı hatıra eşyaları var:
Yamal'ın 2019'da kazandığı
gol kralı ödülü ve üzerinde
29.04.23 tarihi ve 83:48 saati-
nin yazılı olduğu bir pankart
var. O dakikada Real Betis'e
karşı Barça'daki ilk maçına
çıktı.

Yamal'ın Barça'nın ünlü La
Masia akademisindeki ilerleyi-
şine tanık olan çok az kişi,
hayal edilenden daha erken
ulaşmış olsa bile onun atılımına
şaşırıyor. C.F.'den kulübe katıldıktan
sonra. 2014 yılında La Torreta, Bar-
ça'nın yerel bir gençlik turnuvasına
katılması karşılığında oynadığı her ta-
kımda başarılı oldu. A takımda oyna-
dığı beş maç da dahil olmak üzere
toplamda 249 resmi maçta forma
giydi ve 357 gol attı.

Barça akademisinin eski direktörü
Jordi Roura, ESPN'e "Altı yaşınday-
ken Mataro'daki bir gözlemciden
bir rapor aldık" dedi. "Bize kendi yaş
grubundaki herkesten farklı olan bu
çocuktan bahsetti ve onu takip etme-
mizi önerdi. Birkaç gün sonra, rapor-
ları okuduktan sonra Lamine ve diğer
bazı çocukları, onları yakından gör-
mek için Ciutat Esportiva'da oyna-
maya davet ettik. İnsanlar onları bir
kez izleyerek bir fenomeni keşfedebi-
leceğinizi sanıyorlar ama durum tam
olarak öyle değil İyi bir top kontrolü
vardı, çok hızlıydı ve oyunu çok iyiydi.
Onun üzerine bahse girmeye değer
olduğuna karar verdik."

Barça'daki ikinci yılında 
yamal, 30 maçta 
56 gol kaydetti
Barça’daki hocası Puig, "Lamine'i

önce U9'larda, sonra da U13'lerde
çalıştırdım" dedi. "Onunla ilgili olarak
beni en çok şaşırtan şey, her iki yaş
grubundaki diğer takım arkadaşların-
dan çok

daha iyi olması değil,
zaman geçtikçe, genellikle olan şey-
lerin dengelenmesinden ziyade, La-
mine'in daha da öne çıkmasıydı." "

Ellerinde özel bir yetenek olduğu
anlaşılınca Barça, Yamal'ı halen ika-
met ettiği La Masia'ya getirerek kendi
protokolünü bozdu. Odalar genellikle
Barselona'nın merkezinin bulunduğu
İspanya'nın özerk bölgesi olan Kata-
lonya dışından gelen oyunculara ay-
rılmıştır, ancak bir istisna yapılmıştı.
Bu, gencin eğitimine de katkı sağla-
yacağını düşünerek ailesinin onayıyla
gelen bir hamleydi.

Roura, "Lamine'i diyetini, din-
lenmesini ve iş yükünü kontrol
edebilmek için La Masia'da yaşa-
maya getirdik" diye açıkladı. "Ayrıca
rahatlayıp odaklanmasını sürdüre-
bilsin diye."

Yamal, Barselona'da heyecan ya-
ratan ilk akademi mezunu değil el-
bette. Lionel Messi bunun bariz
örneği ama yakın zamanda pek çok
başarı öyküsü de yaşandı. Her ikisi

de 19 yaşında olan Gavi ve Alejan-
dro Balde halihazırda Barça ve İs-
panya'nın yıldız adayları  arasında
yer alıyor, ancak belki de Ansu'nun
2019'da ortaya çıkışı bunun en ben-
zer örneği olabilir.

odak noktası artık 
yamal'a çevrildi
Ansu, Barselona'da ilk golünü at-

tığında 16 yaşındaydı ve Messi'den
bu yana La Masia'dan çıkan en iyi
oyuncu seçildi. Sakatlıklar kariyerini o
kadar sekteye uğrattı ki, bu sezonu
Brighton'da kiralık olarak geçirecek.
Odak noktası artık Yamal'a çevrildi.

Puig, "Beni en çok şaşırtan aka-
demi oyuncusu Ansu'ydu ancak
Yamal'ın sahneye çıkışı farklı bir
hikaye" diye ekledi. "Ancak onları
karşılaştıramazsınız, ikisi de rakip ta-
kıma atak yapmayı sevse de farklı
profillere sahip oyuncular.

Karşılaştırmaya girmek hata olur.
Messi'ye gelince, o futbol tarihindeki
en iyi oyuncu ve Yamal henüz 16 ya-
şına girdi. Bırakın büyüyüp gelişsin."

İlk hocası Roura da aynı fikirde:
"O, La Masia'da uzun zamandır gör-
düğüm en büyük yetenek ama Mes-
si'yle kıyaslama yapmak hata olur.
Yamal rakibi kolay ekarte edebilir,
top sürebilir, kendine güveni var ve
harika bir golcü. Fiziksel olarak, hâlâ
gelişimini tamamlaması gerekiyor."

"kimseye 
Benzemeyen 
Bir oyuncu"
Yamal'ın bu yaşta en çok öne

çıkan özelliği karar verme yeteneği.
Barça antrenörü Xavi Hernandez, 16
yaşındaki bir oyuncunun doğru seçe-
neği bu kadar sık seçebilmesinin ina-
nılmaz olduğunu söylüyor. Sağ
kanatta oynayan sol ayaklı bir
oyuncu, oyunu ne zaman hızlandıra-
cağını, ne zaman yavaşlatacağını bi-
liyor; bu adama ne zaman koşmalı ya
da topu ne zaman orta sahaya geri
göndermeli; ve ne zaman ateş edile-
ceğini ve ne zaman geçileceğini.

Şu anda Real Betis'te olan Bar-
ça'nın eski sportif direktörü Ramon
Planes, şöyle konuşuyor: "Lamine'in
en iyi ve en dikkate değer özelliği fut-
bol zekasıdır."

"Kimseye benzemiyor. İnsanlar
onu kanat oyuncusu olarak sınıflan-
dırıyor ama ne isterse oynayabilir.
Çok yönlü bir futbolcu olduğuna hiç
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şüphe yok. Harika bir çocuk ve 16 ya-
şındaki birine göre muhteşem bir ki-
şiliğe sahip. O, kelimenin tam
anlamıyla bir futbolcu."

Bu genç yıldızın ışıltılı baş-
langıcını yönetmek yönetmek şu
anda Yamal ve Barça'nın
karşı karşıya olduğu zorluk. 

Onu gülümserken gördü-
ğünüzde, diş telleri size
bakarken, oldukça ya-
şında görünüyor. Rou-
ra'nın da defalarca
tekrarladığı gibi, fiziksel
olarak hâlâ gelişiyor ve
ona çok fazla dakika yüklemek
akıllıca olmaz.

Sakatlıklarının kesin nedenini
belirlemek imkansız olsa da, hem

Ansu'nun hem de Pedri'nin kariyer-
leri, gençken çok sayıda oyun oyna-
dıktan sonra yaşanan darbeler
nedeniyle zarar gördü. Bu, Messi'nin
Nisan 2007'de Getafe'ye attığı ünlü
Diego Maradona benzeri golü attığı
sırada daha doğmamış olan Yamal'lı
Barça için bir uyarı niteliğinde olacak
gibi..

Roura, "Xavi oyunun tüm ayrıntı-
larını biliyor ve Lamine'in seçkinler
arasında doğru hızda kendisini sağ-

lamlaştırmasına yardımcı olabile-
ceğinden eminim" diyor.

Yamal'a gelince, kulüpteki
kaynaklar onun psikolojisinin
sağlıklı olması  ve ayakları-
nın yere basması konusunda

ısrar ediyor. Rocafonda

herkes, başarının insanları zamanla
değiştirebilmesine rağmen onun için
önemli bir şey olmadığını söylüyor.
Şubat ayında İspanya milli takımında
çok sayıda oyuncunun "ciddi disip-
linsizlik" nedeniyle cezalandırıldığı
bir olay yaşandı. Yamal da o oyuncu-
lardan biriydi. U17 Avrupa Şampiyo-
nası öncesinde  İspanya kadrosunu
kaçırdı ve ayrıca Barça tarafından
U19 takımıyla dört maça çıkmadan
cezalandırıldı.

Ancak Şubat ayından bu yana
Yamal aslında başka bir vitese geçti.
Nisan ayında Barça ile ilk maçına çık-
tıktan sonra Ağustos ayında ilk startı
aldı. Eylül, İspanya'da ilk kez forma
giydi ve milli takıma bir gol getirdi. 

tam adı: lamine yamal nasraoui ebana
doğum tarihi: 13 tem 2007
doğum yeri: esplugues de llobregat  ispanya
yaş: 16
Boy: 1,80 m
uyruk: ispanya / ekvator ginesi
mevki: Forvet - sağ kanat

rocafonda herkes, başarı-
nın insanları zamanla de-
ğiştirebilmesine rağmen
onun için önemli bir şey
olmadığını söylüyor. 
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Bildiğiniz gibi çağımız sanayi
toplumunun getirdiği özellik-
ler nedeniyle hepimiz sedan-

ter (oturarak vakit geçiren) bir
yaşam biçimine yönlenmekteyiz.
Bu yönelimin bir sonucu olarak aşırı
kilo alımı (obezite-aşırı şişmanlık) ve
onun beraberinde getirdiği sağlık sorun-
ları gelişmiş ülkelerde olduğu gibi ülke-
mizde de hızla artmaktadır. Çocukluk
döneminde fiziksel aktif olan bireylerde
bu sorunla karşılaşma oranı/olasılığı aktif
olmayanlardan ciddi hatta yok denecek
kadar azdır. Dolayısı ile bu sorunun ne-
denini ve çözümünü çocukluk dönemi
alışkanlıklarında aramak gerekir. Günü-
müz elektronik ve otomobil çağı ilerleyen
bir şekilde çocukların ve biz erişkinlerin
egzersiz alışkanlığında gözle görülür bir
düşüşe neden olmaktadır.

Günümüzde çocukların fiziksel 
aktivite düzeyindeki 
düşüş ne durumdadır? 
İngiltere'de 2000'li yıllarda okula

yürüyerek kendi başına giden 7-9
yaş çocukların oranı 20-30 yıl ön-
cesi ile karşılaştırıldığında %
70-85'den %7-
15'lere düşmüş-
tür. 11-12 yaş
için ise bu
değer % 90'dan
% 40'ın altında de-
ğerlere gerilemiştir. Yine

aynı dönem için evden
okula araba ile gitme oranı
ise 5 katı artmıştır. 2000'li yıl-

larda İngiltere'de yürüyerek
okula giden çocuk sayısı %

15-20'lerden daha azdır. Bu-
nunla birlikte son 10 yıllık dö-

nemde İngiltere'de çocuk
oyuncakları ve oyun materyaleri-

nin satışında % 50'nin üstünde ar-
tışa karşın ev dışında kullanılabilecek

oyuncak vb. ma
teryallerin satışında ise % 25'lik bir

düşüş gözlemlenmiştir. Aynı dönemde
elektronik oyunların satışında ise %
100'ün üzerinde bir artış tespit edilmiştir.
Ülkemiz ile ilgili sağlıklı verilere ulaşmak
zor olmakla birlikte İngiltere örneğinin bir
benzeri ülkemiz için de geçerlidir.

fiziksel aktivite 
düzeyindeki düşüş 
kız-erkek çocuk 
farkı Göstermekte midir? 
Değişik ülke çocukları üzerinde yapı-

lan çalışmalar okul dışında erkek çocuk-
ların kızlardan daha fazla ağır aktivitelere
katıldığına işaret etmektedir. Benzer bir
şekilde yaşla ilişkisiz olarak erkek çocuk-
ların aktivite sayısı ve sıklığı olarak da
kızlardan daha yüksek değerlere sahip ol-
duğu tespit edilmiştir. Hafta sonu aktivite-
leri olarak da erkekler kızlardan daha
aktiftir. Sonuç olarak bilimsel veriler yaşla
ilişkili olarak fiziksel aktivitedeki düşüşün
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kızlarda daha dramatik olduğunu işaret
etmektedir.

okulda çocuklar 
ne kadar aktiftir?
Hollanda'da yapılan bir çalışmada 5-

11 yaşlarındaki çocukların okulda tenef-
füs, öğle tatili, beden eğitimi derslerindeki
aktivite düzeyleri açısından kız-erkek
farklılığı göstermediği ve çocukların bah-
sedilen zaman diliminin %30'luk bir bölü-
münde orta düzeyde aktivitelere
katıldıkları tespit edilmiştir. Aynı çalış-
mada sınıf derslerinde çocukların fiziksel
olarak aktif olmadıkları ifade edilmiştir.

Kısaca özetlemek gerekirse genel ola-
rak erkek çocuklar kız çocuklardan daha
aktiflerdir ve bu farklılık okul çağı çocuk-
larında sıklıkla okul dışı dönemlerdeki ak-
tivite farklılığın bir sonucudur.

sedanter yaşam tipindeki 
(oturarak vakit Geçirme) 
bu artış ne anlama Gelmektedir? 
Öncelikli olarak ileriki yıllarda ciddi

sağlık sorunları ile başbaşa kalacağız de-
mektir. Amerika Birleşik Devletleri'nde
okul dönemi çocuklarında son 30 yıllık
dönem için (özellikle son 10 yıl) aşırı ki-
lolu çocuk sayısı 2 katına çıkmıştır.
1970'li yıllarla karşılaştırıldığında 2000'li
yıllarda ABD'de çocukluk dönemi obezi-
tesinde %60'lık bir artış buna güzel bir
örnek teşkil etmektedir. Obez (aşırı kilolu)
çocukların %80'nin yaşamlarının ileriki
dönemlerinde erişkin obez olduğu ger-
çeği bu sorunun boyutlarını daha ciddi
hale getirmektedir. Sedanter yaşam biçi-
mindeki artışın diğer boyutu ise ekono-
miktir. Bu sorun veya ortaya çıkaracağı
tablo kısıtlı ekonomik kaynaklara sahip
olan ülkemizin kaynaklarının önemli bir
kısmını ileriki yıllarda bu konuya ayırma-
sına neden olacaktır. 2000'li yıllar için
erişkin Amerikalıların %35'nin obez ol-
duğu ve bu bireylerin yeme amaçlı harca-
malarının yaklaşık 50 milyar dolar olması
dışında Amerikan kuruluşlarının bu birey-
lerin sağlık vb. sorunları için yıllık yaklaşık
100 milyar dolar ek bir harcama yapması
bizleri bekleyen soruna çarpıcı bir örnek-
tir.

Bu sorunun en basit çözümü ise ço-
cuklarımızın yeme alışkanlığını sağlıklı bir
biçime kaydırmak ve onları fiziksel aktivi-
teye yönlendirmektir. Ebeveynlerin fizik-
sel aktif yaşam biçimleri çocuklarına yol
gösterici/yönlendirici ve heveslendirici bir
örnek olacaktır. 

çocuklarımızın fiziksel aktiviteye 
katılımlarının onlara sağlayacağı 
faydalar nelerdir? 
Öncelikle daha sağlıklı ve zinde ola-

caklardır. Büyüme ve gelişmeleri pozitif
etkilenecektir. Vücutlarının hareket kabi-

liyetini daha iyi anlayıp geliştirme olana-
ğına sahip olacaklardır. Vücut hareketle-
rini daha iyi kontrol edebileceklerdir. İleriki
yaşlarına taşıyabilecekleri aktif bir yaşam
stiline sahip olacaklardır. Yaratıcı doğal
yeteneklerini geliştirme şansları olacaktır.
Entellektüel ve sosyal gelişim olarak
önemli pozitif adımlar atacaklardır. Yaşam
şartlarının, çevrenin getirdiği gerginlik,
stres, depresyon, saldırganlık ve huzur-
suzlukla daha kolay baş edeceklerdir.
Kendine güven, kendini daha iyi his-

setme, bir konuya yoğunlaşma (konsant-
rasyon), hoşgörü (tolerans), iletişim,
kişisel farklılıklara saygı duyma, kendini
tanıma, sebat etme gibi birçok özellikleri
pozitif anlamda gelişecektir.

fiziksel aktiviteye katılımın 
sakıncaları var mıdır?
Fiziksel aktiviteye katılım birçok geti-

risi yanında yapılacak yanlış uygulamala-
rın (aşırı, zamansız yüklenmeler) bir
sonucu olarak özellikle hızlı büyümenin
olduğu dönemlerde çocuklarda yara-
lanma riskini artırabilir. Kemik gelişiminin
devam ettiği dönemlerde jimnastik, bale,
dans gibi ağır yüklemelerin yapıldığı akti-
vitelere katılan sporcu kızlarda eğer be-
raberinde yeme ve hormonal sorunlar var
ise bayan sporcu üçlüsü (yeme bozuk-
luğu, adet görmeme, osteoporoz) diye
isimlendirilen bir hastalıkla da karşılaşıla-
bilir. Sporcu kızlarda görülecek bir diğer
sorun ise gecikmiş menarş (ilk adet) ve
gecikmiş ergenlik (puberta) dir.

çocukluk yaşlarında fiziksel 
aktivitelere katılımın Getirdiği 
faydalar/edinimler ileriki 
yaşlarda devamlılık Gösterir mi?
Bilimsel çalışmaların verileri bu edini-

min devamlılığına işaret etmektedir. Ör-
neğin 50'li yaşlardaki emekli bale
dansçılarının kemik kitle yoğunluğundaki
yaşıtlarından daha yüksek olan değerle-
rinin o anki aktivite düzeyleri ile ilişkisi ol-
madığı bunun çocukluk yaşlarında
yapılan egzersizlere bağlı olduğu tespit

edilmiştir. Amerika Birleşik Devletleri'nde
Harvard Koleji'ne devam eden öğrenciler
üzerinde yapılan bir çalışmada ise çocuk-
luk yaşlarında fiziksel aktivitelere katılan-
larda koroner kalp hastalığına yakalanma
oranı katılmayanlardan belirgin düşük ol-
duğu gözlemlenmiştir. Diğer bir çalışma-
nın sonuçları ışığında ise genç erişkin
dönemde depresyon, intihar, ilaç, alkol,
sigara ve marihuana kullanım oranının
egzersize katılımın kazandırdığı kişilik
özelliklerinden dolayı spor yapmış genç-
lerde daha düşük olduğu ifade edilmiştir.

çocukluk döneminde edinilen 
eGzersiz alışkanlığı erişkin 
dönemde devam eder mi?
Bu sorunun yanıtını da bilimsel ça-

lışma verileri ile vermek daha çarpıcı ola-
caktır. Hollanda'nın Amsterdam şehrinde
13-27 yaşlarında 233 kişilik denek gru-
bunda yapılan bir çalışmada çalışmaya
katılan deneklerden 180 (%77'si) kişinin
cinsiyet farklılığı göstermeksizin 15 yıl
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sonra aktivitelerine devam ettikleri göz-
lemlenmiştir. Diğer uzun dönem takipli bir
çalışmada ise denek grubunun %30'nun
halen aktif olduğu ve aktivite düzeylerinin
orta düzeyde oldukları ifade edilmiştir.
Sonuç olarak bilimsel çalışmaların verileri
farklılık göstermekle birlikte çocukluk dö-
neminde egzersiz alışkanlığı edinen bi-
reylerin büyük bir çoğunluğunun bu
alışkanlıklarını ilerleyen yıllarda devam
ettirdiğine işaret etmektedir.

standart bir fiziksel aktivite 
proGramı bütün çocuklara 
uyGulanabilir mi?

Benzer/aynı yaştaki çocuklar fiziksel
yetenek ve olgunluk olarak çok farklı
özelliklere sahiptirler. Bundan dolayı
programı uygulayacak olanın değişik öğ-
renme yöntemlerini geniş bir algılama za-
manı içinde gruba sunması
gerekmektedir. Ayrıca çocukların öğ-
renme stillerindeki farklılıklardan dolayı
her bir aktiviteyi farklı derslerde sunmak
idealdir. Programlar uygulanırken çocuğa
nasıl doğru ve etkili karar verebileceğini
öğrenme olanağı da sunulmalıdır. Eğitici-
lerin diğer bir görevi de çocuğa yeni şey-
ler keşfetme ve kendini özgürce
yönlendirme konusunda yardımcı olmak-
tır. Bu programlar uygulanırken çocuğun
sahip olduğu fiziksel potansiyeli keşfetme
olanağı da sunulmalıdır.

erken çocukluk dönemi 
aktiviteleri (5-7 yaş)
Fiziksel gelişim ve büyüme için; 
Koşma, tırmanma, yüzme (sık aralıkla

dinlenimli), okulda teneffüs vb. aralarda
bütün vücut hareketini içine alan aktivite-
ler. Postural anamoli tespiti ve düzelt-
meye dönük çalışmalar. 

Motor yeteneklerin gelişimi için; 
Değişik büyüklükte toplarla yapılan

kısa mesafe ve düşük hızda atma, yaka-
lama, ayakla vurma vb. çalışmalar.
Denge ve çabukluk çalışmaları. Folk, rit-
mik vb. dans aktiviteleri. 

Kavrama (idrak) ile ilgili gelişimi
için;

Basit kuralları olan oyunlar, şarkı söy-
leme oyunları, yaratıcı danslar, keşfedici,
araştırıcı aktiviteler 

Kişisel ve sosyal gelişimi için;
Bu yaş döneminde çocuklar sıklıkla bi-

reyseldir. Dolayısı ile bireysel aktivitelere
ağırlık verilmelidir. Tırmanma vb. aktivite-
lerle yeteneklerini diğer çocuklarla karşı-

laştırarak test etme olanağı verilmeli.
Hareketlerinden övgü ile söz edilmeli,
paylaşma, kazanma ve kaybetmenin gü-
zelliği öğretilmeli.

orta çocukluk dönemi 
aktiviteleri (8-9 yaş)
Fiziksel gelişim ve büyüme için;
Koşma, tırmanma vb. günlük aktivite-

lere, postural gelişime dönük hareketlere
devam edilmeli (özellikle erken gelişim
gösteren kız çocuklarında). Esneklik ça-
lışmaları eklenmeli. 

Motor yeteneklerin gelişimi için;
Temel spor yeteneklerini ortaya koyan

çalışmalar. Değişik büyüklükte materyal-
lerle karmaşık denge ve çabukluk çalış-
maları. Kompleks hareketler içeren folk
ve ritmik dans aktiviteleri. 

Kavrama (idrak) ile ilgili gelişimi
için;

Dikkat ve el birliği ile yapılan karmaşık
aktiviteler. Hareket serilerini ve oyunu
kendilerinin uydurduğu aktiviteler. 

Kişisel ve sosyal gelişimi için;
Hep birlikte yapacakları mücadeleci

top vb. oyunlar. Takım, lider gibi değişik
sosyal grup seçimi yapılmalı. Tek bir
çocuk yaptığında bütün grup cezalandı-

rılmamalı. Disiplin ve ceza sistemi üze-
rinde durulmalı. Kişisel disipline önem ve-
rilmeli

Geç çocukluk dönemi (10-12 yaş)
Fiziksel gelişim ve büyüme için;
Güç ve enerji gerektiren aktivitelere,

postural gelişime dönük egzersizlere
devam edilmeli (özellikle erken gelişim
gösteren kız çocuklarında). Esneklik ça-
lışmaları sürdürülmeli. 

Motor yeteneklerin gelişimi için;
Kişisel ve takım sporlarında yarışma

tarzı organizasyonlar (kız -erkek ayrı). Ye-
tenek ve ilgilerine paralel karmaşık hare-
ketler içeren aktiviteler. Yoğun atma,
tutma vb. spora özgü tekrarlar. Sosyal
yönü kuvvetli folk ve dans aktiviteleri. 

Kavrama (idrak) ile ilgili gelişimi
için;

Dikkat ve el birliği ile yapılan karma-
şık, takım stratejileri içeren kuralları ve
teknikleri öğrenmeye dönük aktiviteler.
Oyun ve öğretilerde tartışmaya açık
olmak. 

Kişisel ve sosyal gelişimi için;
Her çocuğa lider olma şansı tanınmalı.

Oyunlar sırasında gerginlikler normal ola-
rak karşılanmalı. Kız-erkek karışık grup
aktivitelere önem verilmeli. Kız-erkek fi-
ziksel fark kaynaklı aktivite ile ilgili görü-
nüm anlatılmalı. Liderlik, iletişim, kişisel
arkadaşlılar, takım ruhu vb. özellikler aşı-
lanmalı

okullardaki beden eğitimi dersleri 
sorunu çözmede yeterli midir?
Ne yazık ki yeterli değildir. Okullardaki

beden eğitimi ders saatlerinin ve aktivite-
lerin yapılacağı olanakların geliştirilmesi
gerekmektedir. Otoriteler temel eğitimde
haftanın 5 günü her gün 1 ders saatinin
beden eğitimine ayrılmasını önermekte-
dir. Ayrıca bu dersler için öncelikli olarak
hedeflerin iyi belirlenmesi ve programla-
rının bu çerçevede düzenlenmesi gerekir.

çocuğum... aktiviteye katılmak 
için yeterli fiziksel ve 
ruhsal olGunlukta mı?
Bu sorunun yanıtını genelleme yapa-

rak vermek doğru değildir. Bireysel değer-
lendirme yapmak daha idealdir.

fiziksel aktivitelere katılan 
çocuğun boyu daha uzun olur mu?
Yaş ve aktivite tipine bağlı olarak fizik-

sel aktivite çocuğun kemik kitlesinde orta
düzeyde bir artışa neden olabilir. Kemik
gelişimi öncelikle genetik ve hormonal
faktörlerle ilişkilidir. Bilimsel olarak kemik
uzunluğunun fiziksel aktivite ile gelişece-
ğini iddia etmek zordur.

çocuklara ağırlık çalışması 
yaptırılabilir mi?
Çocukluk döneminde sportif aktivitelere

katılımın başarıdaki önemine karşın za-
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mansız yapılan aşırı yüklenmeler sıklıkla de-
ğişik sağlık sorunları neden olmakta ve ço-
cukların erken dönemde sporu bırakmaları
ile sonuçlanmaktadır. Çocukların erişkinler-
den farklı yapısal özelliklere sahip oldukları
gerçeğinden hareketle çocuklara yapılacak
sportif antrenman uygulamalarının da eriş-
kinlerden farklı olması gerektiği unutulma-
malıdır. Çocuklarda ağırlık çalışması veya
diğer bir anlamda kuvvet çalışması eğer
prensiplerine uyulursa yapılmasında sa-
kınca olmayan bir konudur ve kuvvette an-
lamlı gelişmeler elde edilir. Hatta eklemleri
kasları daha kuvvetli olan çocuk bir kısım
zorlanmalara karşı daha az riskli olacaktır.
Fakat çocuklarda ağırlık çalışması yaparken
olası yaralanma vb. riski azaltmak için titiz-
likle uyulması gereken kurallar vardır. Her
yaşın gerektirdiği çalışma biçimi farklılıklar
göstermektedir. Çocuklardan yaşamının iler
ki dönemlerinde başarı beklediğimiz gerçeği
göz ardı edilmemelidir. Dolayısı ile antren-
man programı düzenlerken birincil hedefin
çocukların sağlığını korumak ve büyüme-ge-
lişmesini olumsuz etkilememek olduğu unu-
tulmamalıdır.

çocuklarda uyGulanacak kuvvet 
çalışmasında dikkat edilmesi 
Gereken noktalar nelerdir?
MALZEME İLE İLGİLİ
Kullanılan aletler vücut ve ekstremite

(kol, bacak ..) uzunluklarına uygun olmalıdır.
Serbest ağırlıklar (dambıl, bar vb.) yerine
sabit (kablo, zincir vb. düzenekli) ağırlık alet-
leri kullanılmalıdır. Kullanılan malzemelerin
güvenliği iyi olmalı ve sık sık kontrol edilme-
lidir. Çalışılan alan geniş, iyi aydınlatılmış ve
de havalandırması iyi olmalı ve kalabalık ol-
mamalıdır. Çalışmalar kesinlikle çalıştırıcı
gözetiminde yapılmalıdır.

PROGRAMLA İLGİLİ 
Çalışmadan önce iyi bir fiziksel muaye-

neden geçirilmelidir. Çocuk antrenörün uya-
rıları ve konulan kurallara uyacak oranda
psikolojik gelişimini tamamlamış olmalıdır.
Çalışmalar yaş grubunun özel problemleri
ve kuvvet antrenmanlarının özellikleri konu-
sunda bilgili eleman kontrolünde yapılmalı-
dır. Kuvvet antrenmanı bir antrenman
programının motor yetenekleri geliştirmek
için uygulanan bölümü olmalıdır (yani sa-
dece kuvvet antrenmanı değil). Çalışma ön-
cesi ısınma ve çalışmayı takiben germe
egzersizlerine dikkat edilmelidir. Dinamik ka-
sılmaları (kasın boyunun kısaldığı) içermeli-
dir. Hareketler bütün eklem açıklığı boyunca
yapılmalıdır. Yarışma yasaklanmalı ve mak-
simal yükler kaldırılmamalıdır.

Amerikan Spor Hekimliği (Physician
and Sportsmedicine 16: 14, 1998)
bu konudaki görüşünü şu şekilde

ifade etmiştir.
l Çocuğunuz kazansa da, kaybetse de
onu sevdiğinizi bildiğinden emin olun.
l Çocuğunuzun fiziksel yetenekleri ko-
nusunda gerçekçi olun.
l Çocuğunuzun kendisine gerçekçi he-
defler belirlemesine yardımcı olun.
l Hedefin kazanmak değil fiziksel kap-
asite ve yetenekleri geliştirmek olduğunu
vurgulayın ve gelişmiş yetenekleri güç-
lendirin.
l Geçmişteki sportif başarılarınızı çocu-
ğunuza anımsatmayın.
l Antrenman ve yarışmalarda çocuğu-
nuza güvenilir, riski azaltılmış bir ortam
sağlayın (uygun antrenman yöntemi ve
malzeme).
l Oyun ve yarışmalarda duygularınızı
kontrol edin diğer oyuncu, antrenör/ça-
lıştırıcı ve görevlilere bağırmayın.
l Takımın diğer üyeleri ve çocuğunuz
için amigoluk yapın.
l Çocuğunuzun antrenörüne/çalıştırıcı-

sına saygı duyun ve gösterin. Onunla ile-
tişim halinde olun. Eğer uygulamaları ile
ilgili katılmadığınız noktalar varsa ço-
cukla değil direkt antrenör/çalıştırıcı ile
bunu paylaşın.
l Spordan zevk alın, kendi hedeflerinizi
belirleyin ve çocuğunuza pozitif bir
model olun.

Günümüz toplumunda her geçen gün
daha fazla kişi sedanter (oturarak vakit
geçiren) yaşama yönelmektedir. Bu du-
rumun ortaya çıkaracağı sağlık sorunları
bilinmektedir. Egzersizin bireyi fiziksel ve
psikolojik olarak daha sağlıklı yaptığı bir
gerçektir. Erken yaşlarda fiziksel aktivi-
telere katılım ileri yaşlarda çeşitli hasta-
lıklara yakalanma oranını düşürmekte,
daha uzun ve kaliteli bir yaşam şansı
sunmaktadır. Buna karşın fiziksel aktivi-
telere katılımın getireceği olası riskler
kontrol edilebilir veya engellenebilir risk-
lerdir. Sedanter yaşamın getireceği
olumsuzlukları azaltmak veya ortadan
kaldırmak için haftada en az 2-3 gün, 20-
30 dakika yaşın gerektirdiği cinsten akti-
vitelere katılmak idealdir.

Çocukları sportif aktivitelere katılan
ebeveynlere çocuklarına yaklaşım
konusunda neler önerilebilir?
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The Athletic, Türkiye'nin büyük kulüplerinin yaptığı
transferlere mercek tutarken, uzman kişilerin 

görüşlerine de yer verdi.

Galatasaray, Wilfried Zaha, Suudi
Arabistan'a gitmek üzere olan Hakim 
Ziyech, Tanguy Ndombele ve 
Davinson Sanchez'i kadrosuna 
katarken, Mauro Icardi'nin 
bonservisi alınarak kontratı da kalıcı
hale getirdi.

Fenerbahçe, Fred, Edin Dzeko,
Dusan Tadic ve Cengiz Ünder'i 
kadrosuna kattı. Beşiktaş, 
Alex Oxlade-Chamberlain, Ante
Rebic ve Milot Rashica'yı 
kadrosuna kattı. 
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İngiliz yazar, Trendyol Süper Lig'in
dev kulüplerinin yaptığı transfer har-
camalarını incelerken, Türkiye'den

bazı isimlerin de itiraflarına yer verdi.
Özellikle bu transfer dönemi futbol
dünyasında büyük bir para akışı ya-
şanıyor ve bu durum, özellikle Av-
rupa’nın büyük liglerindeki kulüplerin,
yüksek maaşlı oyuncularını, paraları-
nın tükenmesi konusunda endişe duy-
mayan devlet destekli Suudi ve Katar
kulüplerine satmalarına imkan
tanıdı.Yani bir noktada alan razı veren
razı durumuyla karşı karşıyayız...

Bu durum, birkaç yıl önce böyle
harcamaların hiçbir işareti olmama-
sına rağmen gerçekleşiyor. Örneğin,
Suudi Arabistan büyük harcamalar
yaparken, Türkiye de benzer şekilde
hareket ediyor.

Suudi Pro Ligi’nde harcanan para-
lar kadar dramatik olmasa da, Galata-
saray, Fenerbahçe ve bir dereceye
kadar Beşiktaş, “Bunu nasıl yapıyor-
lar?” sorusunu akıllara getiren trans-
ferler gerçekleştiriyor. Üstelik transfer
penceresi yarına kadar açık olduğun-
dan, transfer edilen oyuncu listesi
daha da uzayabilir.

Galatasaray, kadrosuna Wilfried
Zaha, Hakim Ziyech (Suudi Arabis-
tan’a transfer olması gündemdeydi),
Tanguy Ndombele ve Davinson Sanc-
hez’i dahil etti. Ayrıca, geçen sezon ki-

ralık olarak oynayan
Mauro Icardi’nin
bonservisini satın
aldı.

Fenerbahçe ise
Fred, Livakovic, Edin
Dzeko, Dusan Tadic ve
Cengiz Ünder gibi yıldız oyuncu-
ları transfer etti. Beşiktaş, kadro-
suna Alex Oxlade-Chamberlain, Ante
Rebic ve Milot Rashica’yı dahil etti.

The Athletic editörü Nick Miller,
Türkiye’de yaşanan transfer çılgınlı-
ğına dair, uzman görüşlere de yer ver-
diği bir haber yazdı. 

İşte Avrupa basınının önemli
isimlerinden İngiliz yazarın bizim li-
gimize bakış açısından bazı notlar:

TÜRk FuTBOLSEvERLER, 
Bu RAkAMLARA kARşI BİRAZ 
şÜPHECİ YAkLAşIYOR
Transfermarkt web sitesinin verile-

rine göre, son iki yılda Premier Lig 4,2
milyar Euro ile en yüksek net harca-
mayı yaparken, Türkiye’nin Süper Lig’i
101,9 milyon Euro ile listenin oldukça
gerisinde yer alıyor. Ancak futbolse-
verler, bu rakamlara karşı biraz şüp-
heci yaklaşmaya meyillidir.

Bu rakamlar sadece transfer ücret-
lerini kapsıyor. The Athletic’e konuşan,
futbol yazarı ve Türk futbolunun fi-
nansmanı konusunda uzman İsmail

ı

Nick Miller yazısında ismini vermek istemeyen Avrupalı
bir futbolcu menajerinin şu sözlerine de yer verdi: 

"Tren şu anda rayda değil, çünkü çıldırdılar. 
Parayı nerden bulduklarından emin değilim"

Nick Miller imzalı araştırma yazısında, başlangıçta şu ifadelere yer verildi: 
"Ortalıkta dolaşan meblağlar Suudi Pro Ligi'ndeki kadar devasa değil, 

ancak sanki birkaç günde bir Galatasaray, Fenerbahçe ve 
az oranda da olsa Beşiktaş 'Bunu nasıl yapıyorlar?' 

diye düşündürecek transferler yapıyorlar.

TREN RAYDA DEĞİL
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Sayan, “Bu rakamlar sorunun sadece
bir parçası, asıl önemli sorun muhte-
melen maaşlar” diye belirtiyor. Gala-
tasaray’ın transfer ettiği beş önemli
oyuncunun tahmini maaşlarının top-
lamı 28 milyon Euro civarında.

kISA BİR SÜRE öNCE, 
kIYAMET SENARYOLARI 
DİLLENDİRİLİYORDu.
Türk futbolunun finansal olarak zor

durumda olduğu düşünülürse, bu ge-
lişmeler oldukça şaşırtıcı. Kısa bir
süre önce, en iyi kulüpler için finansal
kıyamet senaryoları dillendiriliyordu.

2021 yılında ‘Dört Büyükler’ top-
lamda 17 milyar Türk lirası, yani yak-
laşık 1,7 milyar Euro borçlu
durumdaydı.

Kulüpleri kurtarmakta zorlanan hü-
kümet, bir ebeveynin çocuğuna kırık
bir camın parasını taksitlerle ödeme-
sini istemesi gibi, kulüpleri bir geri
ödeme planına dahil etti. 2019 yılında
dönemin Türkiye Futbol Federasyonu
Başkanı Yıldırım Demirören, “Türk
kulüpleri artık mali açıdan sürdürü-
lebilir değil” demişti.

Bu bağlamda, Türk futbolunun ge-
leceği hakkında ciddi endişeler bulu-
nuyor ve yakın zamanda yapılan bu
büyük harcamalar, bu endişeleri artır-
maktan başka bir işe yaramıyor gibi
görünüyor.

BİRkAÇ YIL öNCESİNE 
kADAR, kuLÜPLER FİNANSAL
DuRuMu DAHA CİDDİYE 

ALIYOR GİBİ Gö-
RÜNÜYORDu

Türk iye ’dek i
ekonomik kriz
sadece futbol
sektörünü değil,
genel olarak ül-
keyi olumsuz et-
kiliyor. Şubat
ayında Türkiye-
S u -

riye

sınırında gerçekleşen ve yaklaşık
60.000 kişinin yaşamını yitirdiği dep-
remden önce bile durum oldukça kö-
tüydü, ancak bu felaket, mali sorunları
daha da artırdı.

Birkaç yıl önce yaklaşık 8 Euro
olan Türk Lirası, yazın başındaki cum-
hurbaşkanlığı seçimlerinin hemen ar-
dından 30’un üzerine çıktı ve o
zamandan beri 29 Türk Lirası civa-
rında dengelendi.

Birkaç yıl öncesine kadar, kulüpler
finansal durumu daha ciddiye alıyor
gibi görünüyordu. Galatasaray, en
yüksek maaş alan oyuncularından ba-
zılarını satarak yıllık maaş bütçesini
54 milyon Euro’dan 27 milyon Euro’ya
düşürmüş ve daha sonra satışından
kâr elde edilebilecek genç oyuncuları
belirlemek için deneyimli yönetici Luis
Campos ile çalışıyordu.

Fenerbahçe, Mesut Özil’i transfer
etmişti, ancak bu bir istisna olarak gö-
rülüyordu ve kulüp, genel olarak daha
mütevazı ve kâr getirecek transferlere
odaklanıyordu. Beşiktaş’ın transfer
politikası ise nispeten uygun fiyatlı
yerli yeteneklere odaklanmıştı.

Finansal Fair Play (FFP) kısıtlama-
ları kulüpleri daha dikkatli hareket et-
meye zorluyordu. Büyük partinin sona
erdiği anlaşılmıştı. İngiltere, İtalya ve
İspanya’daki takımlarla büyük ve
uzun vadeli sözleşmeler imzalama
dönemi artık geçmişteydi. Türk fut-
bolunun daha dikkatli ve ihtiyatlı ol-
ması gerektiği anlaşılmış gibi
görünüyordu.

Peki ya şimdi? Durum pek de
öyle değil.

The Athletic’e konuşan İstanbul’un
üç büyüklerinden birinin eski yönetim
kurulu üyesi, “Temelde başa dön-
dük.” şeklinde konuştu.

Ve böylece harcamalar sürüyor.
Avrupa’nın önde gelen oyuncu

ajanslarından bir menajer The Athle-
tic’e yaptığı açıklamada, “Tren şu
anda raydan çıkmış durumda,
çünkü her şey kontrolden çıkmış
durumda.” dedi ve ekledi: “Parayı
nereden bulduklarından emin deği-
lim.”

Bu durum, Türk futbolunun gele-
ceği hakkında ciddi endişeler

oluşturuyor ve yakın zamanda
yapılan bu yüksek harcama-

lar, bu endişeleri daha
da artırıyor.

Finansal Fair Play (FFP) 
kısıtlamaları kulüpleri daha 

dikkatli hareket etmeye 
zorluyordu. Büyük partinin sona

erdiği anlaşılmıştı. İngiltere,
İtalya ve İspanya’daki

takımlarla büyük ve uzun vadeli
sözleşmeler imzalama dönemi

artık geçmişteydi. 
Türk futbolunun daha dikkatli

ve ihtiyatlı olması gerektiği 
anlaşılmış gibi görünüyordu.

Peki ya şimdi? 
Durum pek de öyle değil.
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kuLÜP YöNETİCİLERİ 
TARAFTARLARIN 
BÜYÜk İSİMLERİ 
SEvDİkLERİNİ DÜşÜNÜYOR.
Temel sorun aslında oldukça basit

ve yeni sayılmaz: yıldız oyuncular. Türk
futbolseverler büyük isimleri seviyor, ya
da en azından kulüp yöneticileri taraf-
tarların büyük isimleri sevdiklerini düşü-
nüyor.

Bu durum birçok ülke için geçerli
olsa da, belki de Süper Lig, geleneksel
olarak Avrupa’nın büyük liglerinin dı-
şında kaldığı için, İngiltere,
Almanya, İtalya gibi ülke-
lerde tanınmış oyuncuları
transfer etmek Türkiye için
daha cazip hale geliyor.

Türkiye’nin yıldız
oyuncu etkisinden ne
kadar etkilendiği konu-
sunda 2015 yılında yaşa-
nan bir olay fikir verici.

Galatasaray o sezon
şampiyon olmuştu. Teknik
direktör Cesare Prandelli sezon orta-
sında görevden alınmasına rağmen, ligi
kazanmışlardı ve bunu büyük ölçüde
Wesley Sneijder’ın hala takımda olma-

sına rağmen, Türk oyunculara dayalı bir
kadroyla gerçekleştirmişlerdi. Şampi-
yonlar Ligi’ne katılım bekleniyordu.

FENERBAHÇE’NİN 
vAN PERSIE vE 
NANI TRANSFERLERİ
Ancak yaz geldiğinde ve 2015-16

sezonu biletleri satışa sunulduğunda,
Galatasaray bilet bulmakta zorlanı-
yordu. Öte yandan, Fenerbahçe’nin
kombine biletleri, ligi ezeli rakiplerinin
gerisinde tamamlamasına rağmen, şe-
hirdeki satış noktalarından hızla tükeni-

yordu.
Peki nedeni neydi? Fenerbahçe,

Manchester United’dan Robin van
Persie ve Nani’yi transfer etmişti.

“Çoğu taraftar şampiyonluğun
kazanıldığı yerin havaalanı olduğuna
inanıyor.” diyor İsmail Sayan. Türk ta-
raftarların yeni transferleri havaala-
nında coşkuyla karşılamasına atıfta
bulunuyor ve ekliyor:

“Bu bir kısır döngü. Çünkü başkanlar
taraftarlara şunu söyledi: Size yıldızlar
getireceğiz ve şampiyon olacağız.  Bu
yüzden taraftarlar takımları için en iyi
oyuncuları talep ediyor.

GALATASARAY’IN TOPLAM 
MAAş GİDERİ 50 MİLYON 
EuRO’NuN BİRAZ ÜZERİNDE
Türk kulüplerinin büyük isimleri

transfer etmek için oldukça yüksek üc-
retler ödemeleri gerekiyor. Türk kulüp-
lerinin açıkladığı maaşlara göre
Galatasaray’ın toplam maaş gideri 50
milyon Euro’nun biraz üzerinde, Fener-
bahçe’nin 42 milyon Euro ve Beşik-
taş’ın ise 31 milyon Euro civarında.

Bu rakamlar, Premier Lig’in önde
gelen kulüplerine (örneğin Manches-
ter United’ın 230 milyon Euro olduğu
belirtiliyor) göre çok daha düşük.
Ancak, bu kulüpler tamamen farklı bir
gerçeklikte var oluyorlar.

UEFA katsayılarında yedinci sırada
yer alan Portekiz ve dokuzuncu sırada

yer alan Türkiye’nin üst düzey kulüpleri
ile karşılaştırma yapmak daha uygun
olabilir. Porto’nun yıllık maaş yükümlü-
lükleri 27 milyon Euro, Benfica’nın 37
milyon Euro ve Sporting Lizbon’un ise
24 milyon Euro civarında.

TÜRkİYE’DEkİ FARk, 
BRÜT DEĞİL, NET MAAş!
Ancak unutulmaması gereken

önemli bir nokta, Türkiye’de futbolcula-
rın ücretlerinin birçok ülkede olduğu gibi
brüt değil, net rakamlar olarak müza-
kere edildiği ve açıklandığı.

Yani, Fenerbahçe’nin Dzeko’ya 4,2
milyon Euro ödendiğini
söylediğinde, bu ra-
kama vergi, bonuslar
veya imza ücretleri
dahil değil. Dolayısıyla,
kulüplerin ödediği ger-
çek tutarlar çok daha
yüksek olabilir, ancak
tam olarak ne kadar ol-
duğunu belirlemek zor.

ALİ kOÇ: AÇIk-
LADIkLARI 

RAkAMLAR YÜZDE 100 
YANLIş
Bu yaz, ‘Üç Büyükler’in oyuncular

için kıyasıya rekabet ettiği bir dönemdi.
Beşiktaş, Tadic’i istemiş, ancak o Fe-
nerbahçe’ye transfer olmuş; Fener-
bahçe, haftalarca Zaha ile ilgilenmiş
ancak o Galatasaray’a transfer olmuş;
Galatasaray ise Fred’in peşindeyken o
Fenerbahçe’ye gitmişti.

Zaha’nın transferi, kamusal alanda
eğlenceli bir tartışmayı alevlendirdi. Ga-
latasaray, Crystal Palace’ın eski kanat
oyuncusu Zaha’ya yıllık yaklaşık 4,5
milyon Euro ödeyeceğini açıkladı. Fe-
nerbahçe Başkanı Ali Koç ise, Zaha’ya
iki katını teklif ettiklerini ve oyuncunun
bu teklifi reddettiğini belirtti. Koç, “Açık-
ladıkları rakamlar yüzde 100 yanlış”
dedi.

TÜRkİYE’DE EN ÇOk 
HARCAMA YAPAN SADECE 
2 kEZ şAMPİYON OLABİLDİ
Türk futbolunda, diğer futbol ligle-

rinde olduğu gibi, en fazla parayı har-
camanın şampiyonluk garantisi
olmadığı görülüyor. Son on yılda, trans-
fer piyasasında en fazla para harcayan
kulüp, sadece iki kez şampiyon oldu.
Sorun, bu durumun insanları bu yönte-
min doğru olduğuna inandırmaya yete-
cek kadar sık işe yaraması.

ı

Türk kulüplerinin açıkladığı 
maaşlara göre Galatasaray’ın 
toplam maaş gideri 50 milyon 

Euro’nun biraz üzerinde, 
Fenerbahçe’nin 42 milyon Euro ve

Beşiktaş’ın ise 31 milyon Euro 
civarında. Bu rakamlar, Premier

Lig’in önde gelen kulüplerine 
(örneğin Manchester United’ın

230 milyon Euro olduğu 
belirtiliyor) göre çok daha düşük.

Ancak, bu kulüpler tamamen
farklı bir gerçeklikte var oluyorlar.
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2022 yılında Galatasaray başkanı
olan Dursun Özbek, Burak Elmas li-
derliğindeki önceki yönetimin politikala-
rının popüler olmadığını kanıtladıktan
sonra, göreve ikinci kez seçildi.

Elmas’ın kulübü küçültme ve kendi
ayakları üzerinde durabilir hale getirme
çabaları, ligi 13. sırada bitirmekle so-
nuçlandı ve taraftarlar, uzun vadeli is-
tikrar anlamına gelse bile, kısa vadeli
acılara göğüs germekten memnun gö-
rünmüyordu.

DuRSuN öZBEk GELDİ, 
GALATASARAY’A 
YILDIZ YAĞDI
Elmas’ın görevden alınmasının ar-

dından, Özbek'in geri dönüşü ve Icardi,
Lucas Torreira, Dries Mertens, Juan
Mata ve ocak ayında Nicolo Zaniolo
gibi oyuncular için milyonlarca Euro
harcanarak, Galatasaray, Fener-
bahçe’nin sekiz puan önünde 2019’dan
bu yana ilk şampiyonluğunu elde etti.

Galatasaray’ın son iki sezonu, finan-
sal sağduyu savunanlar için kabus gibi
görünüyor. Yöneticiler, kendi imkânları
içinde yaşama düşüncesi olmadan ha-
reket ediyor gibi gözüküyor.

Bir Süper Lig kulübünün eski sportif
direktörü The Athletic’e verdiği demeçte
şunları belirtti:

“Geçen sezon Galatasaray atağa
geçti, şampiyon oldu ve imzaladıkları
oyuncularla daha da ileriye gidi-
yorlar. Bu, Fenerbahçe gibi di-
ğerlerini de aynı şeyi yapmaya
itti. Onlar sadece yarını düşü-
nüyorlar, bir, üç ya da beş
yılı değil.”

Ve böylece harcamalar
artmaya devam ediyor.

Bu YÜkSEk RAkAMLAR 
NASIL kARşILANIYOR?
Kesin olan bir şey var ki, bu paralar

TV şirketlerinden gelmiyor.
Yayın gelirleri giderek azalıyor. Lig,

geçen yaz BeIN Sports ve Digiturk ile
iki sezon için yıllık yaklaşık 370 milyon
dolar değerinde yeni bir küresel yayın
anlaşması imzaladı. Başlangıçta teklif-
lerin bu rakamın çok altında olması ve
beş sezon boyunca yılda 500 milyon
dolar ödeyen bir önceki anlaşmanın
çok altında olması nedeniyle yeni bir
anlaşmaya varılamayacağı korkuları
vardı.

Şampiyonlar Ligi, bir diğer gelir kay-
nağıdır ve UEFA’nın bu büyük organi-
zasyonundan elde edilen gelir (yaklaşık
30 milyon Euro) Türk kulüplerinin genel
bütçeleri için, İngiltere gibi ülkelerle kı-
yaslandığında, çok daha büyük bir
öneme sahip.

Şampiyonlar Ligi’nde yer almak sa-
dece sizin için iyi bir haber değil, aynı
zamanda diğer herkes için de kötü bir
haber: sadece tek bir kontenjan olduğu
için, rakiplerinizin bu ligde yer alma-
ması, sizin yer almanızdan neredeyse
daha önemlidir.

Sayan, “Şampiyonlar Ligi burada
büyük bir oyun değiştirici” diyor ve şöyle
devam ediyor: “Büyük kulüpler ne pa-
hasına olursa olsun şampiyon olmak is-

tiyor. Türkiye’de diğer
ülkelerden çok daha

önemli. Para size ciddi
bir güç veriyor.”

GALATASARAY’IN GELİR 
kAYNAkLARI NELER?
Galatasaray, finansal gelirini artır-

mak adına birçok farklı kaynaktan ya-
rarlanıyor. Bu yaz, Azerbaycan devlet
petrol şirketi SOCAR ile Avrupa kupa-
larında forma sponsorluğu için üç yıllık,
15 milyon Euro’luk bir anlaşma imza-
ladı. Bunun yanı sıra, araç kiralama şir-
keti Sixt ile ana forma sponsorluğu için
beş yıl boyunca 100 milyon Euro değe-
rindeki anlaşmayı yeniledi.

Belki de en kritik anlaşma, inşaat şir-
keti Rams Global ile stadyumları için
yeni bir isim hakkı anlaşmasıydı. Anlaş-
manın şartları resmi olarak açıklanmadı
ve çeşitli değerler bildirildi, fakat bu, fir-
madan aldıkları ek yardım kadar kritikti.

Icardi, özel hayatıyla ilgili haberlerin
gölgesinde kalmış olsa da, 30 yaşın-
daki oyuncu, geçen sezon Paris Saint-
Germain’den kiralandığı İstanbul’da 26
maçta 23 gol atarak başarılı oldu.
Ancak, kiralamanın kalıcı bir anlaş-
maya dönüşmesi ve Icardi’nin yıllık 6
milyon Euro’luk net maaşının ödenmesi
ihtimali, kulübün finansman konusun-
daki serbest yaklaşımına rağmen olası
görünmüyordu.

Rams, Arjantinli oyuncu için belirli bir
miktar parayı gururla katkıda bulunduk-
larını belirtti. “Mauro Icardi’nin Gala-
tasaray’a transferine katkıda
bulunduğumuz için çok mutluyuz.”
açıklamasında bulundular.

GALATASARAY’IN EN BÜYÜk 
GELİR kAYNAĞI EMLAk 
ANLAşMASI
Mısırlı forvet Mostafa Mohamed,

Fransa Ligue 1 ekiplerinden Nantes’a
yaklaşık 5,75 milyon Euro karşılığında
transfer oldu. Alpaslan Öztürk ve Fred-
rik Midtsjo’nun, Süper Lig’in yeni ekip-
lerinden Pendikspor’a satılması da
ekstra gelir sağladı. Ayrıca, Zaniolo’nun
Aston Villa’ya kiralanması kalıcı hale
gelirse, yedi ay önce 15 milyon Euro
karşılığında takıma katılan İtalyan orta
saha oyuncusu için ödedikleriparayı
ikiye katlayabilirler.

Bir diğer büyük gelir kaynağı ise
emlak anlaşması olarak öngörülüyor.

Kulüp, Ocak ayında antrenman sa-
hasını İstanbul’un kuzeyindeki Kemer-
burgaz’a taşıyacak. Mevcut üslerinin
bulunduğu Florya’da, lüks konutlar inşa
edilecek. Ayrıca, kulübün devletten ol-
dukça makul bir fiyata satın aldığı 40
dönümlük komşu arazi de bu projeye
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dahil edilecek.
Galatasaray, yaklaşık 13 milyar

Türk Lirası veya 455 milyon Euro
gelir elde etmeyi hedefliyor ve bu geliri
büyük borçlarının bir kısmını ödemek
için kullanmayı planlıyor. Ancak, The
Athletic’e konuşan birçok kişi, “Gördü-
ğümüzde inanacağız” yaklaşımını be-
nimsiyor.

FENERBAHÇE’DE ALİ kOÇ 
vE OYuNCu SATIşLARININ 
OLuMLu ETkİSİ
Fenerbahçe’nin harcamaları ise iki

ana nedenle açıklanabilir. Birincisi, ai-
lesi Türkiye’nin en zenginlerinden olan
ve kulübe milyonlarca lira akıtan, baş-
kanları Ali Koç.

Koç, zeki bir iş insanı olmasına rağ-
men, beş yıl önce göreve geldiği gün-
den bu yana Süper Lig şampiyonluğu
yaşayamadı. İşyar, “Bu oyun onu
canlı canlı yiyor” diye belirtiyor.

Koç, başkanlık görevinde ikinci
dönemini sürdürüyor ve gelecek
yıl tekrar aday olmayı planlıyor;
ancak, arada geçecek başka bir
başarısız sezonun onu görevden
alabileceğinin farkında.

Fenerbahçe’nin diğer bir gelir kay-
nağı ise oyuncu satışları. Geçen yıl,
akademi ürünü Arda Güler’i 20 milyon
Euro karşılığında Real Madrid’e
sattılar. Ayrıca, Alman Hof-
fenheim, Macar sa-
v u n m a
o y u n c u s u
Attila Sza-
lai için
2021’de 4
m i l y o n
E u -
ro’nun
b i r a z
a l -

tında ödemişken, yaklaşık 12 milyon
Euro ödeyerek onu transfer etti.

Fenerbahçe, ayrıca Kim Min-jae’yi
Napoli’ye 18 milyon Euro karşılığında
sattı ve böylece Güney Koreli stoper
için bir yıl önce Beijing Guoan’a ödedik-
leri yaklaşık 15 milyon Euro’nun üzerine
çıktılar. Küçük çaplı diğer transferlerle
birlikte, oyuncu satışlarından elde edi-
len kâr 50 milyon Euro’nu üzerine
ulaştı.

Sonuç olarak, Fenerbahçe’de de-
harcamalar hala devam ediyor.

Türkiye’nin en büyük futbol kulüple-
rinin serbestçe harcama yapmasının
temel nedeni, sonuçlarının olmaması.

İşyar, “Türkiye’de
futbol çok po-

püler” diye
belirtiyor ve
e k l i y o r :
“Kimse bir
kulübün -
özellikle de
üç büyük-
lerin- iflas
e t m e s i

r i s k i n i
g ö z e

almaz.”
Bir eski yö-

netici, “Tüm
büyük ku-

lüp-

ler kamu tüzel kişiliğine sahip (yani bor-
sada işlem görüyorlar)” diyor ve ekliyor:
“Ama başka bir şirket olsalardı, yıllar
önce borsadan çıkarılır ve iflas eder-
lerdi. Sosyal etkileri nedeniyle, tüm bu
kulüpler batmak için çok büyük. Bunu
herkes biliyor. İşler sarpa sararsa hükü-
metin onları kurtaracağından oldukça
eminler.”

Birkaç yıl önce kulüplerin devasa
borçlarını geri ödemeleri gerektiğinde
bile, hükümet tarafından büyük destek
gördüler. Borçlar, devlete ait bankalar
tarafından uygun faiz oranlarıyla ‘yeni-
den yapılandırıldı’ ve kulüpler geri
ödeme yapma çabası gösteriyor gibi
görünüyor.

Finansal Fair Play (FFP) de somut
sonuçlardan biri. Galatasaray, Fener-
bahçe ve Beşiktaş, çeşitli zamanlarda
UEFA tarafından transfer ambargosu,
para cezaları ya da ‘uzlaşma anlaşma-
ları’ ile cezalandırıldı. Ancak, bu cezalar
kalıcı bir caydırıcılık olarak görülme-
mekte, aksine geçici bir darbe olarak
kabul edilmekte.

Şaşırtıcı olan, bu kulüplerin borçları
konusunda kamuoyundan nispeten az
tepki gelmesi. Bu durum, kulüplerin
borçlarını ödemek için kullanılan para-
ların esasen halkın vergileri olduğu dü-
şünüldüğünde dikkat çekici.

“HÜkÜMET 
MEMNuN DEĞİL”
Bir menajer, The Athletic’e verdiği

demeçte, Türkiye’deki futbol kulüpleri-
nin borçları hakkında gerçek bir ko-
nuşma yapılmadığını belirtti: “Borçlar
hakkında gerçek bir konuşma yok.
Önemli olan kimin ligin zirvesinde ol-
duğu ve kimin Şampiyonlar Ligi’nde yer
aldığı.”

Ancak, İşyar’ın belirttiği gibi, bu
durum değişiyor olabilir: “Artık ‘Bu iyi bir
fikir mi’ diyen insanlar var.”

Sayan ise son olarak şunları
ekliyor: “Böyle bir hareket geli-
yor. Birkaç yıl önce kimse
bunu umursamıyordu. Son
birkaç yıldır bazı sesler duyu-
yoruz. Hükümet borçtan
memnun değil. Bunun yan-
lış olduğunu biliyorlar.”

Finansal Fair Play (FFP) de somut sonuçlardan
biri. Galatasaray, Fenerbahçe ve Beşiktaş, çeşitli

zamanlarda UEFA tarafından transfer ambargosu,
para cezaları ya da ‘uzlaşma anlaşmaları’ ile

cezalandırıldı. Ancak, bu cezalar kalıcı bir 
caydırıcılık olarak görülmemekte, aksine geçici

bir darbe olarak kabul edilmekte.
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1998 yılı Fenerbahçe’nin
ikinci Ali Şen dönemi son-
rası seçim yılıydı. İki aday

vardı, her ikisi de camianın yakından
tanıdığı isimlerdi, Ali Şen yönetimleri-
nin vazgeçilmezlerinden Vefa Küçük
ve 1990-92 döneminde Metin Aşık’ın
başkanlığı sırasında yönetimde görev
almış ve futbol şube sorumluluğu da
yapmış, 1907 Fenerbahçe Derneği
kurucu üyelerinden ve eski yönetim-
lerde futbol şube sorumluluğu da
yapmış olan Aziz Yıldırım. Her iki
aday da  ilk kez başkanlığa aday ola-
caktı ve Fenerbahçe tarihinde yeni bir
dönem açma iddiasındaydılar. Ömer
Çavuşoğlu da 3. adaydı ama kazana-
mayacağı belli olduğundan gerçek
anlamda 2 aday vardı ortada.

1907 Fenerbahçe Derneği’nin Le-
vent, Yapı Kredi Plaza altındaki loka-
linin konferans salonunda heyecanlı
bir toplantı başlamak üzereydi. Döne-
min dernek başkanı Ferruh Tanay,
benim de yedek üyesi olduğum yöne-
tim kurulu tarafından başkanları ziya-
ret edip yapacakları hakkında bilgi
edinmeyle görevlendirilmiş, o der-
nekte toplanan yüz civarındaki üyeye
duyduklarını, dinlediklerini anlata-

caktı. 1907 geleneği gereği Fener-
bahçe genel kurulları öncesi üyelerini
bilgilendirir ve daha sonra da kendi
insiyatifleri doğrultusunda kongreye
katılmaya davet ederdi. Ferruh Tanay
uzun uzun her iki adayla yaptığı soh-
betleri anlattı, ve

“Derneğimiz için sevindirici olan.”
dedi, “Her iki aday da 1907 Fener-
bahçe Derneği’nin istediği kurumsal-
laşma, halka açılma, lisanslı ürün
satma ve Fenerbahçe’nin ilerde pa-
ralı başkanlara muhtaç olmaması il-
kelerini savunuyorlar.”.

Soru-cevap bölümü sonrası Fer-
ruh Tanay, söz almak isteyenlere söz
vermeye geçti, üyelerden Turgut Yıl-
maz söz alarak, “Aziz Yıldırım der-
nekte, diğer salondaymış, içeri davet
edip dinleyelim ve destekleyelim, ku-
rucu üyemizi dinlemeyeceksek de, bu
derneğin ne anlamı var.” dedi. Bu
arada ben söz istedim,

‘Sevgili arkadaşlar, Fenerbahçe
camiası yıllardır 1907 Fenerbahçe
Derneği’nden kurumsallaşmada ve
kulübün yönetiminde öncü olmasını
bekliyor, birçok kongre üyesi, bizim
üyemiz olmasalar da bizden gelecek
bir ses, bir ışık bekliyorlar, biz ise bu-

güne kadar insiyatif almaktan geri
durduk. Bu sefer farklı olsun, adaylar-
dan biri derneğimizin kurucu üyesi ve
denenmemiş bir Başkan adayı. Bu
kez bir değişiklik yapalım, madem
1907 olarak Fenerbahçe yönetimine
aday olmuyoruz, ki bence olmalıyız,
gelin Aziz Yıldırım’ı destekleme kararı
alalım ve bunu da basına açıklaya-
lım.’

İtirazlar, destekleyenler, karşı çı-
kanlar, söz alanlar, 1907’nin tarafsız
kalmasını savunanlar arasında hara-
retli toplantının havası derneğin önde
gelenleri, başkan Ferruh Tanay, yö-
netim kurulu üyeleri Uğur Pasiner ve
Kamil Kehale’nin de destek olmasıyla
Aziz Yıldırım’ı destekleme yönüne
doğru kayıyor ve bu gayrı resmi top-
lantıdan Aziz Yıldırım’ın desteklen-
mesi için bir oylama yapılması kararı
çıkıyordu. Bu 1907 derneği tarihinde
bir ilkti. Oylama sonucu büyük bir ço-
ğunlukla Aziz Yıldırım’ın desteklen-
mesi kararı çıkmış ve ertesi sabah
Başkan Ferruh Tanay bir basın bildi-
risi yayınlayarak “1907 Fenerbahçe
Derneği’nin Fenerbahçe kongresinde
resmen, Aziz Yıldırım’ı destekleme
kararı aldığını.” basına açıklıyordu.

Yükselen Ateş
yayınlanmamış bölümler serisi - 2

YILDIRIM
AZİZ 
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Taşralı taraftarlığından artık arın-
mış, Kadıköy’de bütün maçlara gi-
debilen, çiçeği burnunda
“Fenerbahçe Spor Kulübü” kongre
üyesi ve “1907 Fenerbahçe Der-
neği” üyesi olmuş olan bendeniz de
çorbada tuzum olmasından dolayı
haliyle bir gurur ve mutluluk içindey-
dim. Gerçi ne Aziz Yıldırım’ı ne de
Vefa Küçük’ü şahsen tanıyordum,
ama madem her iki başkan adayı
da 1907’nin koyduğu kurumsal-
laşma prensiplerini uygulamayı va-
dediyorlardı, o zaman bunu en iyi
yapacak adayın 1907 derneği ku-
rucu üyesi olanının olacağı mantı-
ğıydı. Mantığım buydu ve doğru
şeyi savunduğuma da emindim. Bir
yandan da Vefa Küçük’ün kulübe
yaptırıp hibe ettiği kulüp binasının
önüne bir heykelini de birlikte diktir-
mesi hiç de hoşuma gitmemişti ay-
rıca.

15 Şubat 1998, kongre günü, her-
kes sabahın erken saatlerinden itiba-
ren birbirini arıyor ve kongreye gelip
oy kullanılması için ısrar ediyordu,
bugün tarihinde ilk kez 1907’nin
gövde gösterisi olacaktı. Şayet
1907’nin desteklediği aday kazana-
mazsa, bu 1907’nin kulüp içindeki
gücünden de şüphe duymasını ve
derneğin varlık nedenini sorgulanma-
sını etkileyebilecek potansiyele gebe
bir durumdu. Bugün camiadan tanı-
dığım herkes o “tek” oyun kendisi ta-
rafından ısrarla gelip oy kullanmak

için ikna edilen o “tek” kişi tarafından
atıldığı iddiasındadır.

Oylama günü öğle vakti, Başkan
Ferruh Tanay ortalıkta görünmeyen
Menderes Utku'yu telefon ile arayıp
uyandırdığında, Utku’nun “Yahu Baş-
kan, yani “bir oy, bir oydur.” mu diyor-
sun?” deyip, “Evet.” cevabını alınca
kalkıp gelmesi ve sonra da seçim so-
nuçları açıklandığında Tanay'a dönüp
“İnanamıyorum, gerçekten de 1
oymuş.” demesi hoş bir anı olarak
kalacaktı. Aziz Yıldırım gerçekten de
1 oy farkla seçilmişti. Ancak 1907’nin
gücü belki de kendi 200 civarı kongre
üyesi dışında yüzlerce kongre üye-
sini de oy verirken etkilemiş ve Fe-

nerbahçe’nin 100. yılına uzanan
müthiş bir süreç başlatılmıştı.
Belki de 1907 derneği arzuladığı
Fenerbahçe’nin gerçekleşmesi
yolunda en önemli adımını at-
mıştı.

Dolaylı da olsa itiraf etmeliyim
ki herkes gibi ben de, o “tek oy”un
1907 toplantısında yaptığım çıkış
sayesinde geldiğine inanıyorum.
Demek ki, bu durumda o ”tek”
oyun kendi ısrarıyla gelen üye ta-
rafından atıldığına inanan insan-
lardan aslında bir farkım yok.

Aziz Yıldırım, ilk yönetim kuru-
luna kurumsallaşma konularından
sorumlu olmak üzere iki 1907 der-
neği yönetim kurulu üyesini davet
ediyor (Rint Akyüz, Uğur Pasiner
ve Ercan Akın)

Ve dernekle kulüp arasında ilk
sinerjinin filizleri atılıyordu. O günden
bugüne gelen çok sayıdaki Aziz Yıl-
dırım yönetimlerinde bir şekilde etkin
1907 üyeleri de yer aldı, hatta sanı-
yorum 3. Aziz Yıldırım yönetimindeki
tüm yönetim kurulu üyeleri otomatik-
man 1907 derneği üyeliğine davet
edilmiş ve görünüşte de olsa bir bir-
liktelik sağlanmıştı. İlk üç Yıldırım yö-
netimi döneminde futbolda  başarı
gelmedi ama bu dönemin yönetim
kurulları kalıcı kurumsallaşma için
önemli adımlar attılar. Özellikle 1907
derneğinin eski başkanlarından
Murat Özaydınlı’nın asbaşkanlığa
gelmesinden sonra kulüpte kurum-
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sallaşma ivme kazandı. Arkadaşımız
Murat 1907’de tartışıp formüle ettiği-
miz birçok konuyu Aziz Yıldırım’ın rı-
zasıyla hayata geçirme
fırsatı buldu ve son
dört, beş yılda Fener-
bahçe Spor Kulübü
sportif başarıda,
kulüp genel yöneti-
minde, gelir yarat-
mada, lisanslı ürün
satmada (merc-
handising), stat
modern izasyo-
nunda, tribün gü-
venliği ve medya
atılımlarında (FBTV ve
Fenerbahçe Dergisi) rakiple-
rinden fersah, fersah ileri bir ko-
numa geldi.

Aziz Yıldırım başkan seçildikten
sonra herkes önce sportif başarı daha
sonra da tesisleşme, kurumsallaşma
istedi. Kendisi de aynı düşüncedeydi
ama Vefa Küçük’ün Yönetim Kurulu-
nun başındaydı, Fenerbahçe o yarım
sezonda başarılı olamadı. Bu arada
1907 Fenerbahçe Derneği Başkanı
Ferruh Tanay Fenerbahçe Spor Kulü-
büne  derneğin bünyesinde kurduğu
“1907 Sportif A.Ş.” ve “Fenerium”
markalarını devretti ama Aziz Yıldırım
o aşamada bunlarla pek de ilgilen-
medi, acil olarak sportif başarı gelme-
liydi ama nasıl?

Fenerbahçe bir yıl daha şampi-
yonluğu kaçırdı, yeni kongreye gidilir-
ken herkes umutsuzdu ama 1907
çevrelerinde “Biz ondan ne yapıp
edip, önce futbolda şampiyonluk
diye ısrarcı olmasını beklerken, O,
‘Önce stat!‘ diyerek bizleri şaşırttı”.
Aziz Yıldırım stadyum konusunda
haklı çıktı, bu sayede grupları zaman
içinde yok etti, Bir dönem 1907’nin
yeni başkanı Necdet Ersoy’la sorun-
lar bile yaşadı. 1907 derneğinin pek
de hatırlamak istemediğim o dönemi,
“2F1B“ adlı bölümde ayrıca anlatılı-
yor, ancak burada “Hatasız kul
olmaz.” demekle yetineyim sadece.
Bu dönemde başkan “Tribünleri böler-
ler.” diyerek 1907’nin önayak olduğu
“Unifeb” oluşumuna da karşı çıktı, üç
yıl sonraki “GFB” oluşumu ise baş-
kanı ortaya  çıkarttı.

Sportif başarının gelmemesine
rağmen bir sonraki seçimde Aziz Yıl-
dırım yeniden Başkan seçildi, stadı
inanılmaz bir inatla inşaa etmeye
devam etti, tam 5 hoca değiştirdikten

sonra, çevresindeki eski futbolcuları
dinleyerek, başarı gelmeyeceğini an-
ladı ve seçtiği yönetim kurulu üyele-
riyle uzun vadeli kararlar alarak
başarılara imza atmaya başladı. İlk
şampiyonluk 2000-2001 sezonu so-
nunda Mustafa Denizli dönemi ile
geldi. Fenerbahçe bu sezon öncesi iyi
transferler yapmış, kadroya gelen Ra-
pajić, Revivo, Lazetić, Mirković ve An-
dersson başarılı yabancı transferler
olmuşlardı. Takım Samsun’da 2000-
01 lig şampiyonluğu kupasını kaldırır-
ken Aziz Yıldırım sahanın içinde
“Sarı-Lacivert-Şampiyon-Fener!”
tezahüratlarına bütün kalbiyle katılı-

yor ve ektiği tohumların ilk ürününü
bir baba şefkatiyle görüyordu. Artık
Fenerbahçe’de istikrar devri başlı-
yordu, stat bitirilecek, Samadıra tes-
isleri tamamlanacak, Fenerbahçe
dünya çapında imrenilen bir kulüp
olacaktı, Aziz Yıldırım bu konuda
kesin kararlıydı.

Gelen geçen yıllar, Aziz Yıldırım
başkanlığı altında stadın tamamlan-
masını, takımın başına Christoph
Daum gibi deneyimli ve kariyerli bir
teknik adam getirilmesini ve kendi-
sinde ısrar edilmesini, Fenerium ma-
ğazalarını, Fenerium TIR’larını,
Samandıra’yı, Faruk Ilgaz tesisle-

2023 ARALIK TARİH’TEN NOTLARSüper Fener

47

TARİH-MAYIS.qxp_23  6.12.2023  15:05  Page 3



rini, Dereağzı altyapı tesislerini, To-
dori sosyal tesislerini, gördü. Bütün
bunlar ve ard arda gelen şampiyonluk-
lar hem kulübü hem de tüm camiayı
ayağa kaldırdı ve başkanın arkasında
topladı. Fenerbahçe rakipleriyle ara-
sında kapanması çok güç bir fark açtı.

Peki kulübümüzde on yıllardır özlemi
çekilen bu değişiklikleri sağlayan,
grupların tahakkümüne son veren,
tribüne barış, sahaya başarı, taraftara
güven veren, bütün bu işleri yaratan
yönetimlerin başındaki Başkan Aziz
Yıldırım nasıl biridir?

Ankara Devlet Mühendislik ve Mi-
marlık Akademisi mezunu, inşaat mü-
hendisi, 1952 doğumlu, koyu
Fenerbahçeli bir aileden gelme, işi
gücü ve düzgün bir aile hayatı olan bir
insan. İstanbullu kulüp yöneticilerinin
genellikle “Günay”da sonlanan müzikli,
rakılı eğlence gecelerinin yabancısı,
çok çalışkan ve yazar gibi zaman
zaman takıntılı ve aynı zamanda çok
takipçi bir başkan. Stadın bitirilmesin-
den, futbol ya da basketbol takımının
seyahat programına, uçak saatlerine
kadar ilgilenen bir başkan.

Bir Pazartesi akşamı, 30 Ocak 2005
akşamı, evde oturuyorum, saat 22:00,
telefon.

‘Selam Faik, ben İhsan Topa-
loğlu.’

‘Buyurun İhsan Bey.’

‘Az önce Başkan aradı, kulüpte
aidatları inceliyormuş, biliyorsun
yarın son gün. “Sizin 2F1B’nin Faik
Genç’i aidatını ödememiş.” diye
beni aradı, “Bir sebebi var mı?” diye
sordu da...’

İşte Başkan Aziz Yıldırım dostlar.
Aidat ödemelerinin son günü bizzat
kulüp binasında, kim ödemiş, kim öde-
memiş diye raporları inceliyor, 9 bin
küsur kişinin ödemelerine bakıyor. İs-
tanbul gecelerinde, içkili lokantalarda
eğlencede, kuliste, politika yapmakta
değil. Kulüpte tek tek kim aidat ödemiş,
ödememiş kontrol edip, tanıdıklarını
arayıp uyarıyor. Sorarım size, kulübü-

nüzü kime teslim etmek istersiniz?
Böyle bir başkana mı, yoksa herhangi
birine mi? Peki kendisi bununla uğra-
şan bir başkanın futbolcuları, teknik
adamları, diğer branş sporcuları ne-
rede olabilirler aynı anlarda? Herhalde
sokakta, gezmede değil. İşveren şayet
böyle biri ise… İşte Aziz başkanın
neden başarılı olduğunu soranlara
cevap.

Her neyse, Aziz Yıldırım-Fener-
bahçe ilişkisinin altın yılları 2003 şam-
piyonluğunun Beşiktaş’a
kaptırılmasından sonra başladı bana
göre. Artık yönetim kurullarında istikrar
vardı, futbol takımı başarılıydı ve rakip-
lerine göre nispeten genç ve dar kad-
rolu Fenerbahçe 2003-04 sezonunun
ilk devresi sonunda kadrosu oturmuş,

iyi oyunculardan kurulu Beşiktaş’ı zor-
lamaya başlamıştı. 2003-04 sezonu
beklenmedik bir şampiyonlukla kapa-
tıldı, maya tutmuştu ve yeni sezona
umutla başlandı. Bir yandan tesisler
birer birer kulübe kazandırılıyor, bir
yandan futbol ve basketbol takımları
başarıyla yürüyorlardı. Bu arada otur-
makta olan kadrosu ve kulüpte ikinci
tam yılını tamamlayan teknik direktö-
rüyle Fenerbahçe 2004-2005 sezo-
nunu da şampiyonlukla kapatıyor,
basında “Bu iş 5 yıla kadar gider.” ya-
zıları sık sık görünmeye başlanıyordu.
Bu dönem tüm çevrelerde şapkaların
yavaş yavaş çıkmaya başladığı bir

dönem oldu. Daha sonra Şampiyonlar
Ligi’nde çeyrek final başarısı ve 2006-
07 100. Yıl şampiyonluğu ve 2010-11
sezonunda üst üste 17 maç kazanıla-
rak başarılan bir şampiyonluk daha
geldi. Diğer yandan malum çevreler
Fenerbahçe’yi durdurmak için “ülke-
mize özel” karalama kampanyaları
başlatırken, treni kaçırdıklarını anlayan
rakip yönetimler ise federasyon ve ku-
lüpler birliği gibi tüm resmi ve gayrı
resmi kurumlarda lobi çalışmalarını
hızlandırıyorlardı.

Ve sonra, 3 Temmuz 2011 geldi ve
her şey değişti…  

Ama Kadın Voleybol da ve de Erkek
basketbol da Avrupa şampiyonlukları
bu tezgaha rağmen geldi. Takım tüm
branşları ile hala dimdik ayakta..
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Dilovası Makine İhtisas ve İmes Organize Sanayii Bölgesi’nin 

ilk ve tek
Kataforez Kaplama yapan tesisiyiz.

Sektöre katkı sağlayacak teknolojik laboratuvarımızla ve tedarikçimiz Boysis ile birlikte 
devreye alacağımız tesisimizle Mart 2021’de üretime başlıyoruz...

Let’s Coat the World Together
Dünyayı Birlikte Kaplayalım

+90 216 990066 1100 1100

denizbank.qxp_Layout 1  3.02.2021  12:24  Page 1



SOSYAL

Reklam
info@fenergazetesi.com
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Zeynel Abidin AKKOÇ  
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ANKARA
Harun ATA
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İZMİR
Aykut OKTAR

fener1907@hotmail.com.tr
İSVİÇRE 

Ümit DÜZGÜN                   
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ABD
Hakan SAYIN

9101 East Bay Harbor Drv. Unit 105
Bay Harbor Islands FL 33154 

Tel: +1(305) 467 09 91

AVUSTURYA
Nuri ATARLAR. 
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İmtiyaz Sahibi 
Atila BARTIN

KATKIDA BULUNANLAR
Bedri Baykam, Cemil Turan, Bülent Arslan,

Barış Özkan, Erden Aktoğu,
Özgün Mert, Harun Ata, Tansu Sarı, 

Deniz Derinsu, Ali Can
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Yazı İşleri Müdürü
Yalçın TÜRK

Genel Yayın Yönetmeni
Uğur ÖZKAN

Görsel Yönetmen
Enes GÜN

Yayın Kurulu Başkanı
Cengiz TOKGÖZ

Fenerbahçe Alagöz Holding Kadın Basketbol Takımımız,
EuroLeague A Grubu sekizinci hafta maçında İspanya

temsilcisi Valecia Basket’e konuk oldu. Rakibini 88-64
yenerek namağlup liderliğini sürdüren Takımımız,

Avrupa’daki yenilmezlik serisini 25 maça çıkarırken üst
üste 51. galibiyetine de ulaştı.

Fenerbahçe Alagöz 
Avrupa’daki yenilmezlik
serisini 25 maça çıkardı

Masa Tenisi sporcularımızdan
başarılı sonuçlar

Küçükler Takım ve Ferdi Müsabakalarında mücadele eden
Masa Tenisi Küçük Erkek Takımımız, organizasyonu Bölge

Şampiyonu olarak tamamlarken, Kız Takımımız ise bölge 5.’si
oldu. Küçükler Takım ve Ferdi Müsabakaları, 14-16 Kasım
2023 tarihleri arasında Kırklareli’nin ev sahipliğinde Kırklareli
Üniversitesi Spor Salonu’nda yapıldı.
Küçük Erkek Takımımız müsabakaları zirvede tamamlarken
Küçük Kız Takımımız 5. olarak Türkiye Şampiyonası’na katıl-
maya hak kazandı. Ferdi müsabakalarda ise sporcumuz
Zeynep Duran, Küçük Kızlar Bölge Şampiyonu olarak organi-
zasyonu tamamladı.
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